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Noví zastupitelé Bohumí-
na se sešli na prvním ustavu-
jícím zasedání už v neděli 29.
října odpoledne. Týden po
komunálních volbách tak
rozhodli, že město povede 
v následujících čtyřech letech
opět sociální demokracie.
Bohumín je tak prvním vel-
kým městem v kraji, v němž
se uskutečnilo povolební za-
stupitelstvo.

Staronovým starostou se stal
Petr Vícha, který stojí v čele
města už dvanáct let. Křesla
dvou místostarostů získali zno-
vu Věra Palková a Josef Plášil,
kteří tuto funkci vykonávali už
v minulých čtyřech letech. Ani
na sedmičlenné radě se oproti
předchozímu volebnímu obdo-
bí personálně nic nezměnilo.
Kromě starosty a místostaros-
tů zde opět usednou Vojtěch
Balcárek, Vilém Bannert, Igor
Bruzl a Svatopluk Němeček.

„I když v radě města budou
jen zvolení zástupci z kandidátky
sociální demokracie, v Bohumí-
ně příliš nepolitikaříme. Celé čty-

▲ Nově zvolení zastupitelé města složili slib pro příští čtyři roky. Foto: František Krejzek

(Dokončení na str. 2)

Památné stromy sadily v Bohumíně desítky lidí

misí a výborů všechny politické
strany. K práci v nich chceme vy-
zvat i strany, které v letošních ko-
munálních volbách vůbec neu-

ři roky jsme většinu materiálů,
včetně rozpočtu a důležitých in-
vestic, odhlasovali jednomyslně.
Navíc se snažíme zapojit do ko-

spěly, aby se alespoň takto mohly
na řízení města podílet,“ řekl sta-
rosta města Petr Vícha. 

Osm památných lip vysadili o posledním říjnovém víkendu
na opraveném náměstí T. G. Masaryka zástupci všech měst-
ských částí. Přidávali se k nim ale i náhodní kolemjdoucí.
Nové stromy by měly připomínat současníkům i budoucím
generacím 750. výročí od první písemné zmínky o Bohumínu.

„Uvědomoval jsem si jedineč-
nost tohoto okamžiku a byla to
pro mě velká čest, že jsem mohl
také přispět k tomu, že na ná-
městí poroste památný strom.
Vždy� i v minulosti se pamětní
stromy vysazovaly u příležitosti

významných výročí. Proto si mys-
lím, že každý z nás sázejících tak
na náměstí zasadil i část svých
kořenů,“ řekl kronikář Bohu-
mína i zastupitel v jedné oso-
bě Zdeněk Veselý.

(Dokončení na str. 10 - 11)

Svůj symbolický strom v centru města zasadili také občané Starého
Bohumína. Foto: Lucie Balcarová
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aktuálně

▲ V den 88. výročí vzniku Československa položili bohumínští občané květy k pomníku T. G. Masaryka.
Čestnou stráž zde drželi vojáci Aktivních záloh Bohumín. Foto: Lucie Balcarová

(Dokončení ze str. 1)

Město opět povede Petr Vícha a ČSSD

Volby vyhrála v Bohumíně
ČSSD, která získala od voličů
59,3 procenta hlasů. To jí zaji-
stilo ve 23členném zastupitel-
stvu, stejně jako v předchozím
volebním období, 16 křesel.
ČSSD tak obhájila své prven-
ství v komunálních volbách 
z roku 2002, kdy získala od vo-
ličů 60,9 procenta hlasů. Oba
výsledky jsou nejlepšími vý-
sledky sociální demokracie 
v městech nad deset tisíc oby-
vatel v celé republice.

Pět mandátů získala v bohu-
mínském zastupitelstvu za 19,4
procenta hlasů ODS a 2 křesla
připadla KSČM. Tato strana
získala od voličů 10,3 procenta
hlasů. Ostatní strany se do za-
stupitelstva města neprobojo-
valy.

Bohumínští zastupitelé se-
děli na ustavujícím zasedání
vedle sebe v abecedním pořa-
dí. Zastupitelstvo vedl nejstar-
ší z nich Zdeněk Veselý a slib
zastupitelů naopak přečetl ten
nejmladší - Igor Bruzl. Všichni
se pak pod tento slib podepsa-

li. Zastupitelé zřídili i kontrol-
ní a finanční výbor a zvolili je-
jich nové předsedy. Předsedou
finančního výboru se stal Petr
Dluhý (ČSSD) a předsedkyní
kontrolního výboru Marta
Bočková (ODS).

„Termín zastupitelstva svolal
starosta města ještě večer v den
vyhlášení výsledků komunálních
voleb. Oznámení o konání zastu-
pitelstva jsme vyvěsili na úřední
desce, a tím jsme splnili sedmi-
denní lhůtu pro vyvěšení,“ uved-
la tajemnice Dagmar Fialová.

Lucie BALCAROVÁ

Připomněli jsme si vznik republiky

Složení sedmičlenné rady je

obdobné jako v předcházejí-

cích čtyřech letech, to zname-

ná kromě starosty Petra Víchy

a místostarostů Věry Palkové

a Josefa Plášila ji tvoří Vilém

Bannert, Vojtěch Balcárek, Igor

Bruzl a Svatopluk Němeček.

Rada města zřídila komise 

a jmenovala jejich předsedy -

komisi pro výchovu a vzdělá-

vání (předseda Zdeněk Vese-

lý), kultury (předsedkyně Ka-

mila Smigová), bytovou (před-

seda Roman Honysz), sociální

(předsedkyně Marie Neuder-

tová) a pro občanské záležitos-

ti (předseda Vilém Bannert).

Prozatím bez jmenování před-

sedů byly zřízeny komise život-

ního prostředí, sportu, pro 

územní rozvoj, dopravní, bez-

pečnostní, pro rozvoj měst-
ských částí a komise pro 
městské části Starý Bohumín, 
Skřečoň, Záblatí, Pudlov, 
Šunychl a Vrbici.

V současné době probíhají
jednání o personálním obsaze-
ní jednotlivých komisí, zámě-
rem města je zapojit do jejich
činnosti i bohumínské občany
z kandidátních listin voleb-
ních stran, jež se nedostaly do
zastupitelstva města.

Rada rovněž pověřila členy
zastupitelstva prováděním
slavnostních občanských ob-
řadů s právem užívat závěsný
odznak se státním znakem.
Snoubenci tedy mohou být 
v našem městě oddáni panem
Bannertem, Bruzlem, Drobi-
lem, Plášilem, Veselým či paní
Palkovou. Starostovi města
přísluší toto právo ze zákona. 

Dagmar FIALOVÁ, 
tajemnice MěÚ

Z jednání městských orgánů

Nová rada města si již odbyla svoji premiéru
Svoji první schůzi nového volebního období absolvovala 

i nová rada města, a to ihned po svém zvolení na ustavujícím
zasedání zastupitelstva v neděli 29. října. 

Starosta se stal
senátorem

Náš starosta Petr Vícha
(ČSSD) s přehledem zvítězil 
v druhém kole senátních voleb
nad lékařkou Emilií Večeřo-
vou (ODS). Senátorské křeslo
za volební obvod Karviná mu
přineslo 66,82 procenta hlasů
od voličů, zatímco jeho sou-
peřka dostala zhruba o polovi-
nu hlasů méně - 33,18 procen-
ta. V konkrétních číslech to
znamená, že Petr Vícha získal
od voličů 13 364 hlasů a Emí-
lie Večeřová 6 636 hlasů.

K volebním urnám přišlo 
z osmi měst volebního obvodu
Karviná téměř 19 procent voli-
čů. Největší podporu měl Petr
Vícha v rodném Bohumíně,
kde pro něj hlasovalo téměř
78 procent voličů. Druhého
nejlepšího výsledku dosáhl 
v Rychvaldě (75,03 procenta)
a pak v Horní Suché (74,3
procenta). V Petřvaldě jej pod-
pořilo téměř 69 procent voli-
čů, v Albrechticích a Stonavě
dostal přes 67 procent hlasů. 
S „nejmenší“ podporou se set-
kal ve městě své protikandi-
dátky - Havířově, kde získal
necelých 61 procent hlasů.

V prvním kole senátních vo-
leb se ve volebním obvodě 74
utkalo 10 kandidátů. Do dru-
hého kola se probojoval Petr
Vícha s téměř 34 procenty
hlasů (11 539) a Emilie Veče-
řová s necelými 20 procenty
(6 710 hlasů). (balu)
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● Byt na ul. Okružní 1087,
Bohumín 0+2, kat. I., č. b. 141
v 9. NP. Celková plocha 53,53
m2, pro výpočet nájemného
48,08 m2. Prohlídka bytu 9.11.
od 8.45 do 9.15 hodin. Licita-
ce se koná 15.11. v 16.15 hodin. 

● Byt na ul. Bezručově
1144, Bohumín 0+1, kat. I., č.
b. 20 v 4. NP. Celková plocha
29,70 m2, pro výpočet nájem-
ného 26,50 m2. Prohlídka bytu
9.11. od 10.45 do 11.15 hodin.
Licitace proběhne 15.11. v 16.30
hodin. 

● Byt na ul. Mírové 1015,
Bohumín 1+1, kat. I., č. b. 3 
v 1. NP. Celková plocha 42,39
m2, pro výpočet nájemného
38,33 m2. Prohlídka bytu 21.11.
od 9 do 9.30 hodin. Licitace
proběhne 22.11. v 16.15 hodin. 

● Byt na ul. Okružní čp.
378, Bohumín 1+1, č. 3, kat.
II. kat., 2. NP. Celková plocha
59,86 m2, pro výpočet nájem-
ného 48,26 m2. Prohlídka 21.
11. v době od 8 do 8.30 hodin.
Licitace se koná 22. 11. v 16.30
hodin. (sta)

O městské byty v Bohumíně se licituje v budově radnice 
v I. patře ve velké zasedací místnosti, číslo dveří 230. Vyvolá-
vací cena je 20 Kč/m2.

Meandry Odry jsou přírodní památkou

▲ Řeka Odra vytváří před svým soutokem s Olší zákruty, které se neu-
stále přetvářejí a mění nejen koryto, ale i státní hranici. 

Foto: Jiří Spáčil

Licitace městských bytů 

Moravskoslezský kraj zve-
řejněním ve Věstníku práv-
ních předpisů Moravskoslez-
ského kraje (ze dne 13.10.
2006) vyhlásil zřízení přírod-
ní památky Hraniční mean-
dry Odry. Toto vyhlášení 
nabylo účinnosti od 1. listo-
padu 2006.

Hraniční meandry jsou pří-
kladem přirozeného vývoje
koryta řeky a k němu přiléhají-
cích zátopových území. Pří-
rodní památku tvoří území od
hraničního přechodu Bohu-
mín - Chalupki až po soutok
Odry s Olší. V tomto území,
kde probíhají přirozené kory-
totvorné pochody, žije 20 dru-
hů savců, hnízdí na 60 druhů
ptáků, vyskytuje se 7 rostlin-
ných stanoviš� typických pro
zaplavovaná území atd.

Jak se vyhlášení Přírodní pa-
mátky projeví na lidských akti-
vitách v tomto území? Praktic-
ky se nemění systém součas-
ného způsobu hospodaření 
v chráněném území. V Naříze-

ní Moravskoslezského kraje 
č. 1/2006, kterým byla přírod-
ní památka Hraniční meandry
Odry zřízena, se v čl. 3. uvádí:
Jen se souhlasem příslušné-

ho orgánu ochrany přírody
lze v přírodní památce:

a) provádět zásahy do kory-
ta vodního toku Odry, včetně
slepých ramen, a do pozemků

s nimi bezprostředně sousedí-
cích, s výjimkou zásahů nut-
ných k likvidaci případné ha-
várie...

b) měnit druh pozemků a způ-
sob jejich využití a provádět
pozemkové úpravy

c) povolovat a umis�ovat
stavby

d) umis�ovat reklamní tabu-
le a jiná zařízení, která nejsou
stavbami ve smyslu stavební-
ho zákona a která mohou 
ovlivnit předmět ochrany, ne-
bo narušit krajinný ráz území

e) provádět terénní úpravy
f) těžit nerosty
g) zřizovat skládky jakých-

koli materiálů, a to i přechod-
né

h) zřizovat myslivecká nebo
rybářská zařízení.

Orgánem ochrany přírody,
který je ze zákona č. 114/ 92
Sb. - o ochraně přírody a kraji-
ny, kompetentní vydávat sou-
hlas, dle výše uvedeného, je
krajský úřad.

Pavel KLIMOVIČ, 
odbor životního prostředí a služeb

Dětem od pěti do patnácti
let bude vydán cestovní pas
bez strojově čitelných údajů,
tzv. „rychlopas“ s platností na
6 měsíců za tisíc korun. K vy-
plněné a dítětem podepsané
žádosti (pokud umí psát) před-
loží zákonný zástupce rodný
list dítěte, doklad o státním
občanství (tj. osvědčení o stát-
ním občanství ČR nebo ce-
stovní pas ČR), 2 fotografie 
a svůj občanský průkaz.

V patnácti letech je již drži-
telem občanského průkazu se
strojově čitelnými údaji, který
je dle zákona také cestovním
dokladem v Evropské unii. Po-
kud by přesto chtěl „rychlo-
pas“, zaplatí 1 500 korun s plat-
ností na 6 měsíců. Při podání
žádosti předloží občanský prů-

kaz, 2 fotografie, starý pas,
pokud mu byl někdy vydán,
a jestliže nedovršil 18 let, před-
loží ověřený souhlas zákonné-
ho zástupce, nebo zákonný zá-
stupce bude přítomen u podá-
ní žádosti. Tyto cestovní pasy
jsou vydány do 24 hodin, po-
kud to provozní podmínky do-
volí. Zároveň upozorňujeme,
že Chorvatsko není členskou
zemí Evropské unie. K cestě
stále potřebujete cestovní pas. 

Zkontrolujte platnost ces-
tovního pasu a požádejte 
v předstihu o jeho vydání.
Vyhněte se tak zbytečnému
zvýšení finančních nákladů 
s pořízením cestovního pasu
ve zkrácené lhůtě. 

Ludmila MRAZÍKOVÁ, 
odbor právní

Cestovní pasy dětí a studentů
Každoročně, začátkem školního roku, odpovídáme na řadu te-

lefonických dotazů rodičů: Jak nejrychleji vyřídit cestovní pas
dceři nebo synovi, která(ý) se účastní se školou nebo se svým
klubem lyžařského výcviku, odborné praxe, ozdravného po-
bytu nebo soutěže v zahraničí a nemá cestovní doklad nebo
jeho platnost již vypršela?

Den veteránů ve Starém Bohumíně
Den veteránů si připomeneme v pátek 10.11. v 11 hodin 

u Pomníku padlým v obou světových válkách ve Starém Bo-
humíně. Pietní akt začne přesně v 11 hodin. Zúčastní se ho
zástupci radnice, armády, legionářů i škol. Přij�te uctít 
památku padlých i vy. (red)
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Stejně, jako platíme v ob-
chodech, budeme moci platit
přímo na úřadě svou bankovní
kartou. „Jeden terminál bude 
umístěn na odboru dopravy, kde
roční poplatky občanů za regist-
race vozidel a další poplatky činí
přes dva miliony korun. Každý,
kdo běžně platební kartu použí-
vá, jistě přivítá tuto novinku, ne-
bo� mu to přinese všechny výhody

plynoucí z toho-
to způsobu plat-
by,“ řekl OKU
vedoucí odboru dopravy naší
radnice Pavel Vavrečka.

Občané tak budou moci za-
platit přímo na místě bankov-
ní kartou poplatek za registra-
ci vozidla nebo za dovoz auta
ze zahraničí, ale i další správní
poplatky odboru dopravy.

Druhý terminál bude na fi-
nančním odboru, kde je hlavní
příjmová pokladna městského

úřadu. „Obča-
né budou moci
platit prostřed-
nictvím termi-

nálu přímo na pokladní přepážce
také správní poplatky vyplývající
z činnosti stavebního úřadu, z in-
zerce v OKU, nebo nájmy za-
hrádkářů. Bankovní kartou však
nebude možno platit nájem bytu
ani odvoz odpadků,“ upřesnila
Miroslava Rusková z pokladny. 

„Touto novou službou chceme
každému, kdo přijde na úřad vy-
řizovat jakoukoliv agendu, ze kte-
ré vyplývají správní či místní po-
platky, usnadnit platební styk,“
řekl k zavedení platebních ter-

minálů Lumír Macura, vedou-

cí organizačního odboru. Do-

dal, že tuto novinku připravu-

je ke spuštění během listopa-

du, nejpozději však do konce

letošního roku.

František KREJZEK

Platební kartou budeme platit i na úřadě

novinky

Městský úřad Bohumín připravuje další novinku pro zjed-
nodušení a urychlení styku s veřejností. Do konce roku by
měly být na radnici nainstalovány dva platební terminály.

Upozornění
nájemcům 
městských bytů

V posledních dnech se ob-
jevily na vchodových dve-
řích městských domů letáky,
ve kterých soukromá firma
nabízí nájemcům městských
bytů zařízení signalizující
požární nebezpečí a nebez-
pečí výbuchu plynu. Způso-
bem oznámení jsou zejména
senioři uvedeni v omyl, že se
jedná o aktivitu města. 

Konzultace nezřídka končí
prodejem výrobků v řádu ně-
kolika tisíců a důvěřivým ku-
pujícím často zůstávají oči pro
pláč, když si dodatečně vyhod-
notí přínos nakoupeného zbo-
ží. 

Město se důrazně od podob-
ných aktivit distancuje, nikdy
podobné akce neorganizovalo
a neobjednalo. Městské domy
a zařízení v městských bytech
jsou provozovány v souladu 
s bezpečnostními předpisy,
jsou prováděny pravidelné re-
vizní prohlídky a odstraňová-
ny porevizní závady. 

Při zvažování nákupu dal-
ších zařízení do bytu by se měl
každý z nájemců městských
bytů zamyslet nad konkrétní-
mi výhodami, které mu nákup
přinese, a zda očekávané pří-
nosy stojí za cenu, kterou si
prodejce naúčtuje. 

Eva DRDOVÁ, 
odbor majetkový

Zástupci bohumínského
videostudia TV Marko, kte-
ré je servisní organizací Tele-
vizního informačního kaná-
lu, si přivezli z kopřivnické-
ho festivalu regionálních te-
levizí Kafka (27. a 28. října)
dvě ocenění. 

V kategorii zpravodajství
vybojovali čestné uznání za
pohotovost a ucelené zpraco-
vání reportáže o nálezu nezná-
mého hada. Třetí místo jim
naopak vynesla účast v kate-
gorii Kafka s úsměvem, ve kte-
ré zabodoval sestřih ze zábav-
ného pořadu „Silvestr 2005“.

V jubilejním, desátém roč-
níku Kafky bojovalo o přízeň
odborné poroty osmadvacet
regionálních studií a televizí 
z České i Slovenské republiky.

Lukáš KANIA

TV Marko se stále drží mezi nejlepšími

▲ Redaktor TV Marko Lukáš Kania přebírá ocenění za zpravodajství
připravené pro Televizní informační kanál Bohumín na festivalu Kafka.
Festival je jediným tohoto druhu u nás. Foto: Marek Spáčil

V těchto zásadách si město
sjednává mimo jiné také před-
kupní právo. Předkupní právo
je zde specifikováno obecně 
a dle dosavadní praxe se mělo za
to, že toto právo je charakterizo-
váno jako právo věcné na dobu
časově neomezenou. Budoucí
nový majitel tedy v případě
dalšího prodeje musí nemovi-
tost nejprve nabídnout městu.

Jak již bylo zmíněno, v mi-

nulosti se předkupní právo

sjednávalo vždy na časově ne-

omezenou dobu. Záměrem by-

lo zabránit spekulativnímu na-

kládání s bytovými domy na 

území města Bohumína. Za-

stupitelstvo města na svém

posledním zasedání dne

18.10.2006 schválilo změnu

zásad prodeje obytných domů

a bytů. Nově se předkupní

právo sjednává po dobu 5 let

od podpisu kupní smlouvy.

Celé zásady jsou k dispozici

na webových stránkách města

www.mubo.cz a pro další in-

formace se můžete obrátit na

majetkový odbor č. dv. 119,

tel.: 596 092 215. 

Roman BERNATÍK,
odbor majetkový

Změna zásad prodeje obytných domů a bytů
Předkupní právo ve prospěch města je nově uzavíráno na

dobu 5 let. Město Bohumín má upraven způsob prodeje obyt-
ných domů a bytů v platných zásadách přijatých zastupitel-
stvem města. 

bydlení
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Série soudních stěhování neplatičů pokračuje

▲ Jedno ze soudem nařízených stěhování. Foto: František Krejzek

Na stránkách městských
novin jsme před časem in-
formovali o sérii soudních
stěhování, která byla sou-
dem nařízena do nastupují-
cích podzimních týdnů. V mě-
síci říjnu letošního roku se
tak každý týden uvolnil je-
den byt, který po opravách 
a následném licitačním říze-
ní nalezne svého nájemce. 

Série soudních stěhování
bude pokračovat také v měsíci
listopadu. Další byty se tak 
uvolní na ul. Jateční, Budova-
telské nebo Bezručově. Do-
předu je však potřeba počítat 
s náklady na odstranění škod 
v bytech, které nájemci v sou-
vislosti se svým „pobytem“ 
v bytech napáchali. Bytoví
technici často sepisují škody 
v tisícových částkách, tyto ná-
klady jsou pak naúčtovány stě-
hujícím se nájemcům. 

Zástupci města, přítomní
u soudních stěhování se někdy
nestačí divit při pohledu na
chybějící dveře, okna, zásuvky
a jiná zařízení bytu, které ná-
jemce převzal do nájmu spo-
lečně s bytem. Věci z vyklizo-

vaného bytu si nájemce odve-

ze do holobytu, případně jsou

mu uloženy do skladovacích

prostor města. Zde si je má mož-

nost na dobu 6 měsíců usklad-

nit. Věci nevyzvednuté pak měs-

to Bohumín prodá v dražbě. 

Jen v říjnu tohoto roku bylo

k okresnímu soudu v Karviné

podáno 6 návrhů na prodej

těchto věcí. V nejbližší době

tak lze očekávat dražby tohoto

uloženého majetku, a to přímo

ze skladovacích prostor na ul.

Okružní a ul. Spojné ve Sta-

rém Bohumíně. O konkrét-

ních datech dražeb budeme na

stránkách Oka s předstihem

informovat. 

Samotné soudní stěhování

je až konečným důsledkem

dlouhodobého neplacení ú-

hrad spojených s užíváním by-

tu. Tím zlomem v tomto celém

procesu je samotná výpově�

nájmu bytu. Jen v letošním ro-

ce město Bohumín zaslalo bez-

mála stovku výpovědí a další

budou nepoučitelným nájem-
cům následovat. 

V současné době již byly ta-
ké přiděleny první holobyty li-
dem, kteří obdrželi výpově�
nájmu bytu po 1.4.2006, kdy
vstoupila v platnost novela
občanského zákoníku. Po při-
jetí této novely již není třeba
žádat soud o přivolení k této
výpovědi a nájemce o byt při-
jde po uplynutí tříměsíční vý-
povědní lhůty. 

Apelujeme opětovně na ná-
jemce, kteří dluží by� sebe-
menší částku, neoddalujte pla-
cení svých úhrad spojených 
s bydlením. Vše může začít ab-
sencí vašeho jména v seznamu
řádně platících nájemců, jenž
se v posledních týdnech obje-
vil v městských domech, přes
upomínky rozesílané v těchto
dnech majetkovým odborem 
a může pokračovat výpovědí 
s následným soudním stěho-
váním. V případě potřeby se 
s důvěrou obra�te na zaměst-
nance majetkového odboru,
kteří jsou pro tyto situace ná-
ležitě proškoleni. 

Roman BERNATÍK, 
odbor majetkový

Maják městské policie
krát již skončil konečně ve
vazbě.

● Téhož dne večer strážníci
v Rychvaldě zahlédli dva mla-
díky, kteří kopali do kontejne-
ru na odpadky. Ten pak pře-
vrhli a vysypali jeho obsah. Po
zákroku strážníků pak mladíci
vše uvedli do původního stavu
a zaplatili pokutu.

● V časných ranních hodi-
nách zadržela stejná hlídka 
v Rychvaldě trojici mladíků 
z Orlové, kteří chtěli na sídlišti
zcizit vozidlo Š-Forman. Násil-
ně do něj vnikli, ale po spatře-
ní hlídky se dva z nich dali na
útěk. Jeden z této dvojice chtěl
pak ujet vozidlem třetího
kumpána. Strážníci je však za-
drželi a předali PČR.

Karel VACH, 
ředitel městské policie

● Odpoledne 17.10. hlídka
MP při pochůzce na ul. Lidic-
ké zadržela hledaného muže 
a předvedla jej na OO PČR.

● V následujících dnech
strážníci zjistili pět tvůrců čer-
ných skládek. Ve dvou přípa-
dech, kdy přestupci své sklád-
ky uklidili, byli řešení bloko-
vou pokutou a další tři závaž-
nější případy byly postoupeny
právnímu odboru k dořešení.

● Strážníci nalezli 27.10. ve
dvoře za bývalou spořitelnou
kradené vozidlo Fiat UNO. 
Z povzdálí vozidlo sledovali 
a ve chvíli, kdy se k němu do-
stavil známý zloděj aut, hlídka
jej zadržela a předala PČR. To-
hoto hledaného muže jsme ve
spojitosti s kradenými vozidly
zadrželi již několikrát. Tento-

Městská policie: ✆✆ 156, 596 092 156, 731 130 666

Nedávejte šanci podvodníkům

Jedná se například o při-
krývky a deky zn. Merino, vy-
chvalovány jsou jejich vynika-
jící účinky na zdraví člověka,
mírnící bolesti. Cena těchto
výrobků je prezentována ve
výši 20 tisíc korun, přičemž zá-
kazník nemusí s ohledem na
svůj špatný zdravotní stav pla-
tit nic, pouze DPH ve výši 4 ti-
síce korun! To, že si obdobné
zboží můžete koupit v kteréko-
liv tržnici za pár stovek, si ne-
chá prodejce pro sebe a kupu-
jící neobdrží ani řádný doklad
s razítkem, telefonem a jiným
kontaktem, kterým by si mohl
legálnost prodeje, či pozdější
možnost reklamace, ověřit.

Prodejci (v poslední době
prý se jedná o mladou ženu)
využívají skutečnosti, že každý

starší člověk již má určité zdra-
votní problémy, na toto téma 
s občany pak hovoří, ti proto
mohou nabýt dojmu, že jsou
vysláni ošetřujícím lékařem.

Město chce chránit své spo-
luobčany před podobnými pod-
nikavci, proto u nás platí obec-
ně závazná vyhláška zakazující
podomní prodej, tj. takový pro-
dej, kterým je nabízeno zboží
bez předchozí objednávky zá-
kazníkem. 

V případě, že se u vašich
dveří objeví lidská hyena, kte-
rá chce těžit z vaší důvěřivosti,
neváhejte volat městskou poli-
cii. V žádném případě ji ne-
zvěte domů, kromě toho, že
budete napáleni, můžete být
i vykradeni! 

Dagmar FIALOVÁ, 
tajemnice MěÚ

V minulých dnech jsme ve městě zaznamenali případy, kdy
zejména starší a nemocní lidé jsou navštěvováni různými pro-
dejci a je jim „výhodně“ nabízeno zboží.
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MĚSTO BOHUMÍN, Městský úřad Bohumín
OZNÁMENÍ 

Tajemnice městského úřadu vyhlašuje VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ 
na obsazení pracovního místa vedoucího úředníka podle § 7 zákona
312/2002 Sb., o úřednících samosprávných celků, v platném znění, 

zařazeného na druh práce

VEDOUCÍ STAVEBNÍHO ODBORU
Městského úřadu v Bohumíně.

PLATOVÉ ZAŘAZENÍ: 11. platová třída dle zák. č.143/1992 Sb. a nařízení
vlády č. 330/2003 Sb. v platném znění (platový stupeň podle délky uznané
praxe, možnost postupného přiznání osobního příplatku).
CHARAKTERISTIKA VYKONÁVANÉ PRÁCE: řízení činností odboru 
stavebního, jenž je tvořen oddělením rozvoje a územního plánování 
a oddělením stavebního řádu. Pořizování územně plánovací dokumentace,
vč. změn, získávání, zpracovávání a aktualizace územně analytických pod-
kladů, vydávání územně plánov. informací, odpovědnost za získávání 
dotací pro město, komunikace v oblasti rozvojových dokumentů města
(strategický plán, katalog rozvojových ploch), dohled nad výkonem úkolů na
úseku státní památkové péče a speciálního stavebního úřadu pro stavby
pozemních komunikací. Odpovědnost za vydávání územních rozhodnutí či
povolení a ohlášení ke stavbám, výkon stavebního dozoru a dalších čin-
ností na úseku stavebního řádu.
MÍSTO VÝKONU PRÁCE: správní obvod obce s rozšířenou působností
(Bohumín, Rychvald).
PŘEDPOKLADY: dle § 4 zákona č. 312/2002 Sb., o úřednících územních
samosprávných celků, v platném znění.
POŽADUJEME:

■ VŠ - (zaměření technické, právní, stavební, architektonické, 
veřejná správa);

■ min. 3 roky praxe ve veřejné správě; 
■ orientaci v právních předpisech v oblasti stavebního řádu 

a územního plánování, znalost správního řádu;
■ samostatnost a vysoké pracovní nasazení, komunikativnost;
■ uživatelskou znalost práce na PC;
■ řidičský průkaz sk. B;
■ znalost světového jazyka vítána;
■ zkušenosti a zkouška zvláštní odborné způsobilosti 

na úseku územního plánování či stavebního řádu výhodou.

NÁLEŽITOSTI PŘIHLÁŠKY podle § 7 odst. 4 zákona č. 312/2002 Sb. 
v platném znění: jméno, příjmení, titul, datum a místo narození, státní pří-
slušnost, místo trvalého pobytu, číslo občanského průkazu (číslo dokladu
o povolení k pobytu, jde-li o cizího státního příslušníka), datum a podpis 
uchazeče.
K PŘIHLÁŠCE SE PŘIPOJÍ TYTO DOKLADY: 1. Profesní životopis, ve
kterém se uvedou údaje o dosavadních zaměstnáních a o odborných zna-
lostech a dovednostech týkajících se správních činností; 2. Výpis z evi-
dence Rejstříku trestů ne starší než 3 měsíce (nebo doklad o jeho vyžá-
dání), u cizích státních příslušníků obdobný doklad osvědčující bezúhon-
nost; 3. Ověřená kopie dokladu o nejvyšším dosaženém vzdělání;
4. Lustrační osvědčení nebo jeho ověřená kopie (event. kopie žádosti 
o vydání tohoto osvědčení) a čestné prohlášení (podle § 2, 4 a 20 zákona
č. 451/1991 Sb.); 5. Osobní dotazník (možno získat na www.mubo.cz 
sekce Radnice, odkaz Formuláře, organizační odbor).
PŘEDPOKLÁDANÝ NÁSTUP: dohodou po ukončení výběrového řízení.
Přihlášku s požadovanými doklady zašlete (nebo doručte na podatelnu
městského úřadu) do 30. listopadu 2006 na adresu:

Městský úřad Bohumín, personální úsek, 
Masarykova 158, 735 81 Bohumín

BLIŽŠÍ INFORMACE: Ing. Dagmar Fialová, tajemnice 
(fialova.dagmar@mubo.cz).

Přihlášky doručené po tomto datu nebudou do výběrového řízení zařazeny.
Zaslané materiály budou uchazečům vráceny 
s vyrozuměním o výsledku výběrového řízení.

Kompostování ve městě

A tak se stává, že na zahradě
v centru města pokosenou trá-
vu a ostříhané větve keřů 
a stromů kompostují, a z okna
protějšího domu se na ně zlo-
bí, že zakládají „hnojiště“. 

Dvěma větami jsem popsal
problém, který redakci sdělil
člověk ze zahrady v centru měs-
ta. Otázku, co je správné, po-
kládáme Šárce Plutové z odbo-
ru životního prostředí MěÚ.

„Ve městě je několik možností,
jak nakládat s biologickým odpa-
dem. Pokud  je to suché listí, které
shoří rychle a bez nadměrného
kouře, je možno ho přímo na mís-
tě spálit. Kompostování je další
možností likvidace tohoto druhu
odpadu. Má nespornou výhodu 
v tom, že do kompostovací hmoty
je možno přidat také drcené dřev-
né zbytky, které na otevřeném oh-
ni pálit nelze. Kompost by neměl
být založen v místě, kde obtěžuje
sousedy, třeba v blízkosti poseze-

ní. Novou možností je sběrný dvůr
v areálu BM servisu v Koperní-
kově ulici. Avšak ani sem nelze
přivézt větve stromů. Přijímají se
jen suché zbytky listí a trávy.“ 

Při návštěvě zahrádek za
parkem jsem hovořil s lidmi,
kteří na zahrádce pěstují kyt-
ky, ve fóliovníku zeleninu a vel-
ký kompostér o obsahu tisíc
litrů mají přímo u posezení,
které si na malém kousku za-
hrádku zbudovali.

„Kompostování zbytků ze za-
hrádky je nejlepší způsob, jak se
zbavit plevele, posečené trávy 
a spadaného listí. Funguje to doko-
nale, nahoře přidáváme čerstvou
hmotu, a dole je hotový kompost.
Kdyby byl kompostér hnojištěm,
myslíte, že bychom si u něj pose-
děli u čerstvé voňavé kávy?“ opo-
noval Ladislav Lovász, který 
s manželkou trávil na zahrádce
poslední hezké podzimní dny.

František KREJZEK

▲ Lovászovi považují kompostování za ekologický způsob likvidace
zbytků ze zahrádky. Vlevo od posezení je světlý tisícilitrový kompostér

Foto: František Krejzek

Jsme vedeni k separaci odpadů, k využívání sběrného dvora
a dalších možností odpadového hospodářství ve městě. Maji-
telé zahrádek mají za povinnost biologický odpad komposto-
vat a následně znovu zapravovat do země. Někdy však dochá-
zí k paradoxním situacím, kdy jedna strana se chová podle
„norem“, druhá strana nemá pochopení a „normy“ chápe 
jako útok proti svému soukromí.

Sběrný dvůr upravil provozní dobu
V souvislosti s přechodem na zimní čas se od 30.10. změni-

la provozní doba ve sběrném dvoře, který je v areálu BM ser-
visu, a. s. na Koperníkově ulici. Provozní doba bude až do
změny na letní čas v pondělí až pátek od 9.30 do 16.00 hodin 
a v sobotu od 10.00 do 15.00 hodin. (red)
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Rušení nočního klidu neřešte vlastním hrdinstvím

Velmi častými případy jsou
také rušení nočního klidu ze
strany mladistvých či dokonce
nezletilých osob, které se 
uprostřed noci chovají agre-
sivně, například kopou do po-
pelnic, ničí autobusové zastáv-
ky a hulákají po sídlištích.

Co se s tím dá dělat?
Rozhodně se nepokoušejte

zasahovat proti takovému „ru-
šiteli“ sami, protože ve většině
případů je taková osoba aro-
gantní, mnohdy notně posíle-
ná alkoholem a nebude váhat
vás fyzicky napadnout. Proto
okamžitě volejte městskou či
republikovou policii. Rovněž
se nespokojte s odkazem poli-
cisty k oznámení věci na pří-
slušný městský úřad. Policista
je povinen přijmout oznámení
a prošetřit ho a zajistit klid a
pořádek na místě, případně po

prošetření oznámit přestupek
příslušnému orgánu obce.

Zákon o ochraně veřejného
zdraví definu-
je noční dobu 
v rozmezí od
22 hodin do 6 hodin. Proto
nesmějí být v té době provádě-
ny v blízkosti lidského obydlí
žádné stavební práce či jaké-
koliv jiné činnosti, které by
svou intenzitou rušily občany.
Samozřejmě to platí i pro
„pouštění“ hlasité hudby. Její
přehrávání v nočních hodi-
nách, a� už v bytech, či veřej-
ných prostorách, nesmí pře-
kročit stanovenou hladinu de-
cibelů dle hygienických limitů.
Pokud by se jednalo o byt, je-
hož vlastníkem je město Bo-
humín, pak proti narušiteli
nočního klidu má město práv-
ní páky. Ty spočívají v podání

výstrahy nájemci bytu a pokud
by ani to nepomohlo, může
dojít k výpovědi z nájmu bytu.

Co je porušením nočního
klidu, přísluší posoudit pouze
komisi k projednávání pře-
stupků. Rušení nočního klidu
spadá do oblasti přestupků

proti veřejné-
mu pořádku,
kdy za poruše-

ní příslušného ustanovení
přestupkového zákona může
být uložena pokuta až do tisíce
korun, ve správním řízení se
může sankce navýšit o dalších
tisíc korun díky úhradě nákla-
dů řízení.

Jaké mají obce, tedy i naše
město, prostředky k zajištění
nočního klidu ve vztahu k res-
tauračním zařízením?

Obec může vydat obecně zá-
vaznou vyhlášku a v ní stano-
vit povinnosti k zabezpečení
veřejného pořádku, ale pouze
ve vztahu k určení podmínek
při pořádání, průběhu a ukon-
čení kulturních a sportovních

podniků včetně tanečních zá-

bav a diskoték. Vždy musí jít 

o veřejnosti přístupné podni-

ky. Obec už ale na základě této

vyhlášky nemůže stanovit ko-

nec provozní doby restaurace

nebo podobného zařízení. Na-

jít zlatou střední cestu, aby se

občané mohli bavit (člověk je

tvorem společenským) a to

tak, aby nerušili klid těch, kte-

ří se na druhou stranu bavit

nechtějí, se však doposud ne-

podařilo. Proto jednou z mála

cest k řešení tohoto problému

(mimo zdlouhavého domáhá-

ní se ochrany práv u soudu 

u každého jednotlivého poru-

šení nočního klidu) je komu-

nikace obce, resp. jejich pří-

slušných orgánů, se samotný-

mi provozovateli a hostinský-

mi. Ta je vedena v tom duchu,

aby počet stížností na rušení

nočního klidu byl co nejmenší.

Aleš WIDENKA, 
odbor právní

paragrafy

Opilci řádící často celou noc, nebo vaši sousedé pořádající
bujaré oslavy, kdy z hlasité hudby vám doslova jde hlava 
kolem, to je problém zejména na sídlištích v panelových 
domech.

Vandalové zničili pět třímetrových lip 
Neznámí vandalové zničili

v pátek 27. října pět třímet-
rových košatých lip v centru
Bohumína. Případem se za-
bývá policie. Město vyčíslilo
škodu na 50 tisíc korun.

Polámané stromy stojí v Ma-

sarykově ulici, pár set metrů

od městského úřadu. Vysaze-

ny byly v této lokalitě zhruba

před třemi lety. Město i jeho o-

byvatelé jsou rozhořčeni. Stro-

my v této ulici se navíc nestaly

terčem vandalů poprvé. Loni

útok vandalů nepřežil jeden

strom, předloni to byla dvojice

stromů. Pracovníci životního

prostředí mají podezření na

stejného pachatele.

„Bohumínští občané se v ob-
rovské míře zapojují v nejrůzněj-
ších oblastech do činnosti pro
město. Naše společné úsilí ale
maří bezohlední lidé, vandalové 
a delikventi. To povede k tomu, že
naše politika nulové tolerance
bude ještě tvrdší. Nevylučuji pro-

to ani zvýšení počtu městských
strážníků a další rozšiřování ka-
merového systému ve městě,“
uvedl starosta Petr Vícha.

Shodou okolností hned ná-

sledující den zástupci občanů

všech městských částí vysazo-

vali na náměstí T. G. Masary-

ka osm památných stromů 

u příležitosti 750. výročí od

první písemné zmínky města. 

„Pevně věříme, že tyto stromy
nepotká stejný osud. Naštěstí
jsou umístěny na nově vybudova-
ném náměstí, kde jsou bezpeč-
nostní kamery. Mnohem horší,
než vyčíslená škoda, je morální
facka všem, kteří se snaží, aby
město bylo hezčí. Rádi bychom
občany vyzvali, aby nebyli lho-
stejní k dění kolem sebe. Jedině
tak uchráníme město před van-
daly,“ dodal Petr Vícha.

Podobně reagovali i bohu-

mínští občané. „Byly to moc
hezké stromy. Město se o ně sta-
rá, stojí mnoho peněz a pak je ně-
kdo zničí. Vůbec nechápu, co 
z toho tito lidé mají. Určitě to ale
střízlivý člověk udělat nemohl,“
uvedla Sylva Václavková z Bo-

humína.

Lucie BALCAROVÁ

▲ Zástupce městského úřadu v Bohumíně a Policie ČR při prvním 
zjiš�ování rozsahu způsobené škody. Foto: Lucie Balcarová

příroda a my
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Pseudogotický kostel Bož-
ského srdce Páně v centru
Bohumína, který pochází 
z konce 19. století, se letos
dočkal nového osvětlení. Ve-
dení radnice se rozhodlo
zdůraznit dominantu centra
i v noci a nechalo církevní
památku nasvítit. Osvětlení
kostela přišlo radnici na 140
tisíc korun. 

O údržbu osvětlení se bude 
i nadále starat město, které se
spolu se zdejší farností podělí
o náklady na elektrický proud.
Nasvětlena je také budova
radnice z konce 19. století, kte-
rá spolu s kostelem vytváří 
v nočních hodinách světelnou
linii Masarykovy ulice.

O zviditelnění filiální kaple
Svatého Jana Nepomuckého,
která dostala v loňském roce
nový kabát za 80 tisíc korun,

Ve městě se večer rozsvěcují památky
požádali městský úřad také

občané Záblatí. Prostranství

před kaplí a poštou v Záblatí,

tzv. točna, projde v příštím ro-

ce rekonstrukcí. Oprava se bu-

de týkat komunikací, chodní-

ků i veřejného osvětlení.

„Veřejné osvětlení vede podél
kaple, proto nebude problémem
nasvětlení této drobné sakrální
stavby doprojektovat. Chceme ji
nasvítit tak, aby světelný efekt
neoslňoval projíždějící řidiče,“
řekla OKU Anna Bräuerová 

z investičního odboru měst-

ského úřadu.

Také Starý Bohumín má na-

světlené památky. Na hřbitově

to je filiální kaple Všech sva-

tých a v blízkosti náměstí Svo-

body kostel Narození Panny

Marie.

Lucie BALCAROVÁ, 
František KREJZEK

▲ Večerní nasvětlení kostela Božského srdce Páně a jednoho ze štítů
radnice. Foto: František Krejzek

Soutěž se koná v Domě slu-

žeb ŽDB Group a.s. oficiální

zahájení soutěže je v 10 hodin,

předpokládaný konec v 17 ho-

din, podle počtu přihlášených

soutěžících. 

V této soutěži budou přihlá-
šení soutěžící povinni připra-
vit míchaný nápoj v kategorii
crustas. Pořadatel soutěže také
vyhlašuje soutěž o nejlepší ná-
zev drinku a soutěž o cenu po-

řadu České televize Ostrava
„Pod pokličkou“. Hodnotit 
se bude technická dovednost 
a jakost vytvořeného nápoje,
tj. vzhled, aroma, chu� a celko-
vý dojem včetně dekorace a skle-
nice pro crustas. 

Celé odpoledne bude probí-
hat doprovodný program žáků
školy, např. uvidíte Pavla Mi-
chalka - Mistr Evropy ve wes-
ternových disciplínách, módní

Fiz-cup Junior Bohumín 2006
Střední škola Bohumín pořádá Mezinárodní soutěž v míchání nápojů

přehlídku, přehlídku účesů 
apod. V prodejních stáncích si
můžete zakoupit výrobky žá-
ků, setkat se s autory pořadu
České televize „Pod poklič-
kou“. 

Prožijte netradičně své stře-
deční odpoledne, přij�te se
podívat, povzbudit naše stu-
denty a třeba budete mít štěstí
ochutnat namíchané drinky
soutěžících zdarma. Vstupné
pro studenty 10 korun, pro do-
spělé 20 korun.

Liběna ORSÁGOVÁ, 
Střední škola Bohumín

Střední škola Bohumín, příspěvková organizace ve spolu-
práci s Českou barmanskou asociací - Moravskoslezskou sekcí
pořádá 22. listopadu 2006 druhý ročník celostátní soutěže
pro barmany juniory s mezinárodní účastí - „Fiz-cup“ Junior
Bohumín 2006.

Hráli jsme a soutěžili v ku-
želkách, v hodu míčkem na cíl,
házeli jsme kroužky na krk čá-
pa. Na závěr přišlo malé grilo-
vání a diskotéka. 16. září jsme
se sešli v restauraci U Jelena 
v Šunychlu. Soutěžili jsme 
v bowlingu a tím trénovali na
soutěž v Českém Těšíně o pu-

tovní pohár starosty. Bowlin-
govou dráhu nám sponzoroval
majitel restaurace pan Kaspřák.
Aktivně plaveme každé úterý
v krytém bazénu a připravuje-
me se na malou soutěž v pla-
vání. 

Ve Frýdku-Místku jsme se
zúčastnili 10. ročníku olympiá-

dy v lehké atletice. Ta nepatří

mezi naše oblíbené sporty,

přesto jsme z celkem 20 druž-

stev skončili na pěkném osm-

náctém místě a obdrželi pohár

za odvahu a statečnost.

Do Českého Těšína jsme je-

li na soutěž O putovní pohár

starosty města v bowlingu.

Naše sny o vítězství se však

rozplynuly po krátkém roz-

koulení. Nedařilo se nám.

Skončili jsme na 5. místě s po-
čtem 739 bodů. Těm, kteří
nás reprezentovali, patří dík.
Jedná se o Františka, který zís-
kal 180 bodů, Jeníček 162,
Martin 145 a Honzík 115 bodů.

Poděkování patří všem
sponzorům, kteří naše sporto-
vání podporují.

Jana BARONOVÁ, 
Sdružení pro pomoc mentálně

postiženým v Bohumíně

Aktivity Sdružení pro pomoc mentálně postiženým 
Po letním odpočinku jsme se všichni těšili na sportování.

Pomyslný začátek nového školního roku jsme zahájili spor-
tovním odpolednem na zahradě ústavu sociální péče. 
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Dosavadní dávka zvýšení
důchodu pro bezmocnost, kte-
rou vyplácí Česká správa soci-
álního zabezpečení, se od led-
na příštího roku ruší. Stejně
tak se ke stejnému datu ruší
příspěvek při péči o osobu
blízkou, kterou vyplácel soci-
ální odbor městského úřadu 
osobě pečující o osobu blíz-
kou. Obě tyto dávky nahradí
od 1.1.2007 příspěvek na péči.
Bude jej vyplácet už jen měst-
ský úřad, a to přímo osobě se
zdravotním postižením.

Příspěvek na péči bude po-
skytován osobám starším jed-
noho roku věku, které jsou zá-
vislé na pomoci jiné fyzické 
osoby při péči o vlastní osobu
a při soběstačnosti. Účelem
příspěvku je přispět těm, kteří
jsou pro svou nepříznivou so-
ciální situaci závislí na pomoci

jiné osoby, na zajištění potřeb-
né pomoci zejména prostřed-
nictvím služeb sociální péče.
Příjemce dávky má možnost
rozhodovat o způsobu zajiště-
ní a hledání
pomoci ve
svém prostře-
dí u osob blízkých, nebo jiných
fyzických osob a u poskytova-
telů sociálních služeb. Oba
uvedené způsoby pomoci lze

kombinovat. Příspěvek na pé-
či se nepovažuje za příjem. 

Doposud byly zavedeny tři
stupně bezmocnosti. Od nové-
ho roku se bude závislost hod-
notit ve čtyřech kategoriích, 
s rozlišením na děti a dospělé.

Přehodnocení provede úřad
sám a přizná příspěvek na péči
v odpovídajícím stupni závis-
losti. Zároveň pověřený obec-
ní úřad rozhodne o odejmutí

příspěvku při péči o blízkou
nebo jinou osobu. Zvýšení dů-
chodu pro bezmocnost náleží
naposledy při splátce důchodu
splatné v prosinci 2006. 

Noví klienti  podávají žádost
o příspěvek na péči u Městské-
ho úřadu Bohumín, který ná-
sledně o žádosti rozhoduje.

Žádost má pře-
depsaný tisko-
pis, musí ob-

sahovat také označení osoby,
respektive poskytovatele soci-
álních služeb, která poskytuje
nebo bude poskytovat péči,
pokud je již v té době známa, 
a způsob výplaty.

Povinností žadatele a opráv-
něné osoby je podrobit se soci-
álnímu šetření, které provede
sociální pracovník v domác-
nosti žadatele.

Další vyšetření zdravotního
stavu pro potřeby posouzení
stupně závislosti provede lékař
úřadu práce na podkladě nále-
zu ošetřujícího lékaře. Žadatel

poté osvědčí rozhodné skuteč-
nosti a dá  úřadu souhlas k je-
jich ověření.

Příjemce příspěvku je povi-
nen nahlásit do 15 dnů ode
dne nabytí právní moci roz-
hodnutí o přiznání příspěvku,
jakým způsobem mu bude pé-
če zajištěna, pokud tak již neu-
činil při podání žádosti. Pří-
jemce dávky je povinen využí-
vat příspěvek k zajištění po-
třebné pomoci odpovídající
přiznanému stupni závislosti.
Městský úřad bude kontrolo-
vat využití příspěvku na zajiš-
tění odpovídající pomoci.

Těm, kteří budou požadovat
vysvětlení podrobnější, rádi
vše objasníme při osobní ná-
vštěvě na sociálním odboru
Městského úřadu v Bohumí-
ně, v oddělení starých a zdra-
votně postižených občanů,
přízemí, dveře číslo 135.

Lenka VRUBLOVÁ, 
sociální odbor

Změny právních předpisů v sociální péči (1. část)

Od 1. ledna 2007 dojde ke změně v systému poskytování so-
ciálních služeb. Nový zákon bude mít zásadní vliv na poskyto-
vatele sociálních služeb i jejich uživatele. 

paragrafy

Smutek a zklamání zavlád-
lo v Základní škole na ul. Čs.
armády. Žáci druhé třídy rá-
no přišli do ředitelny, aby
nahlásili zničení stromu za-
sazeného před několika dny
u příležitosti mezinárodního
Dne stromů (20.10.). 

„Z dvoumetrové sakury zůstal
jenom pahýl kmene. Zbytek rost-
liny vandal nebo vandalové polá-
mali. Jsme z toho v šoku. Po tako-
vém činu nás téměř přechází chu�
vysazovat nové stromy, ale ne-
zbývá nám nic jiného, než zved-
nout hlavu a jít dál,“ uvedla ře-
ditelka ZŠ Čs. armády Jiřina
Fismolová. Dodala, že nové
rostliny by škola přece jen rá-
da vysazovala, avšak věří, že li-
dé z okolí budou více obezřet-
ní a případné ničitele nekom-
promisně ihned ohlásí policii.
V Bohumíně se v krátké době
jedná již o druhé poničení stro-
mů. Před několika dny nezná-
mý vandal polámal pět vzrost-
lých líp na Masarykově ulici.

„Měli jsme záměr vysázet před
školou miniarboretum vzácných
dřevin. Jedná se o druhy stromů,
které jsou v republice vysázeny o-
jediněle. Měly být ozdobou nejen
školy, ale také okolí. Ale po této
zkušenosti zvažujeme, kam a zda
vůbec se do takové marné práce
pustíme,“ doplnila ředitelka ško-

ly Jiřina Fismolová.

Podle slov učitelky Jiřiny

Bartečkové, která s dětmi

strom sázela a byla také první

u polámaných větví, děti byly

natolik zklamané a šokované

vandalským činem, že mnohé

již nechtějí další stromy sázet.

„Pokusíme se stromek zachrá-
nit, zbyly mu ještě dvě drobné
větvičky, ale není jisté, zda dílo
záměrné zkázy nedokončí nad-
cházející zima. Uvidíme na jaře,
zda stromek ještě bude mít sílu
obrazit,“ řekla Jiřina Bartečko-

vá, kterou nyní čeká ošetření

stromu na zimu.

Lukáš KANIA, 
František KREJZEK

Ve škole je smutek, někdo zničil nový strom 

▲ Takhle děti ze základní školy na ul. Čs. armády sadily svůj památný
strom. Fotografie vedle ale dokumentuje, co provedl vandal „stromokaz“.

Foto: Lucie Balcarová, František Krejzek



10 750. výročí města, rozhovor číslo 20/2006

Pane starosto Vícho, gratulu-

ji ke znovuzvolení do funkce.

Začínáte třináctý volební rok

jako vůdčí osobnost města. Bo-

humín se mění před očima. 

V této tendenci chcete pokra-

čovat. Slíbil jste pět set milionů

korun do investic v příštím vo-

lebním období podle přání ob-

čanů. To je hodně peněz. Ale

mě přece jen více zajímá sociál-

ní sféra života ve městě... 

● V hlavních cílech volebního pro-
gramu se objevilo heslo bezpečné
město slušných lidí. Co si máme
pod tím představit?
Přesně jak jste uvedl, v oblas-

ti vybavenosti města to nejnut-
nější máme. Máme čistírnu od-
padních vod, plynofikaci měst-
ských částí i kotelen, stav cest 

a chodníků se zlepšuje, školy
jsou po rekonstrukcích a dobře
vybavené, dokonce i bazén a ki-
no budeme mít moderní. A v in-
vesticích budeme pokračovat,
zmíním jen ty hlavní - hotelový
dům, další etapu skládky, cyk-
lostezky, regeneraci sídliš� a o-
pravy domů, parkoviště, ale

třeba i nové byty a řešení Ná-
rodního domu ve Starém Bo-
humíně. Ale to vše ještě nemu-
sí znamenat, že se ve městě ob-
čané cítí spokojeně. Každého
musí naštvat, když někdo polá-
me krásné stromky, když kolem
kontejnerů vidí hromadu od-
padků, když někdo posprejuje
novou fasádu anebo když se
musí bát zvýšení kriminality.
Tímto bodem programu tedy
jednoznačně deklarujeme, že se
s těmito nešvary nemíníme
smířit, a i když to nezměníme
najednou, protože takoví my,
lidé, jsme, tak ve spolupráci se
slušnými občany budeme o tu-
to změnu usilovat.

● Kam až chcete zajít v projektu
nulové tolerance? Budeme ve
městě stavět pro neplatiče byty
podobné těm ve Vsetíně?
Ne, neplatiči mohou do Vse-

tína raději odejít. Ale rozlišuj-
me. Každý se může dostat do tí-
živé životní situace, ztratí práci,
onemocní, vyhoří… Každý sluš-

ný člověk si v takové chvíli za-
slouží pomoc a solidaritu. Od-
klad splátek, pomoc při hledání
zaměstnání, bezplatnou zdra-
votní péči, sociální bydlení…
Aby to ale bylo možné a společ-
nost, ale i města, na tuto po-
moc měly prostředky, nemůže
docházet k zneužívání sociální-
ho systému, zbytečným výda-
jům na řešení vandalismu a od-
straňování následků kriminální
činnosti. Jsem proti tomu stále
se dokola starat o bydlení to-
mu, kdo předchozí byt zdemo-
loval a cpát dávky tomu, kdo je
propije a v noci krade a nestará
se o děti. Místo takové nemoti-
vující podpory je lepší dát těm-

Přirovnání města k jedoucímu rychlíku sedí. Rozvoj Bo-
humína, který nastartoval starosta města Petr Vícha před
dvanácti lety, bude pokračovat dále. Petr Vícha byl již po-
čtvrté za sebou zvolen do této funkce. Dá se předpokládat, 
a z volebního programu strany je to zřejmé, že vybavenost
města se bude zvyšovat. Ale když už všechno máme, co bude-
me v příštích letech chtít změnit? 

Rozjetý bohumínský expres

to lidem práci. Přesto, že ji ne-
chtějí. A zpátky k problematice
bydlení - postupně chceme, aby
se z problémových lokalit s byty
čtvrté kategorie staly byty první
kategorie s příjemným bydle-
ním. Ale být neplatičem a tím,
kdo dnes byt a jeho okolí deva-
stuje, tak se netěším, protože ti
v nich bydlet nebudou. Jen tak
se Bohumín stane oním bez-
pečným městem slušných lidí.

● Dalším slibem je zlepšení sociální
struktury složení obyvatelstva... 
To zčásti souvisí s tím, co

jsem řekl v předchozí odpovědi,
když v Bohumíně bude bydlet
méně lumpů, tak se struktura

zlepší. Ale jsou i další způsoby.
Očekáváme, že nezaměstna-
nost klesne o cca 3 procenta 
v následujících 4 letech, a� již
stavbou dálnice, veřejně pro-
spěšnými pracemi, rozvojem
podnikání, ale hlavně dobře
fungujícími velkými podniky 
v Bohumíně. A to pomíjím dal-
ší investory podél dálnice. Dal-
ší oblastí je možný vstup vyso-
kého školství do města - opět se
zlepší vzdělanostní struktura.
A když se to vše spojí, tak efekt
pro město bude velmi pozitivní.

● Také populace Bohumína stárne,
proto úvaha o dalším domě 
s pečovatelskou službou?

Rozhovor se staronovým starostou města Bohumína Petrem Víchou

Památné stromy sadily v Bo
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 jede dál

Všichni zestárneme. A stáří
chceme prožít spokojeně a ak-
tivně. Kromě podpory klubu
seniorů i dalších občanských
sdružení a podpory pečovatel-
ské služby, která pomáhá zajiš-
�ovat, aby každý mohl co nejdé-
le zůstat ve svém vlastním bytě,
jsou dalším stupněm domy s pe-
čovatelskou službou, kde je pé-
če již zajištěna v pracovních
dnech polovinu dne. Těchto
domů bychom měli mít vždy
dostatek, proto máme v plánu
zřízení dalšího. To není jen vý-
stavba či rekonstrukce, to je
pak také zajištění provozu. Do-
my důchodců, které také již

dávno nejsou těmi, které jsme

znali dříve, by měly být až po-

sledním stupněm pomoci. Také

v nich jsou dnes ale preferová-

ny menší pokoje s moderním

vybavením a trvalou kvalitní

péčí. Dnes patří kraji, v případě

vyjasnění způsobu financování

jej rádi převezmeme pod měs-

to.

Ale my bychom hlavně chtě-

li, aby život důchodců byl bez-

pečný a pestrý, aby mohli cho-

dit za kulturou, zaplavat si na

bazénu, společně odjet na zá-

jezd po krásách naší republiky.

Připravil František KREJZEK

ohumíně desítky lidí

(Dokončení ze str. 1)
Pocit dojetí nezakrýval ani starosta Bohumí-

na. „Nadchla mě atmosféra, která na náměstí pano-
vala, když se občané, bez rozdílu k jaké městské části
patří, zapojovali s nadšením do sázení stromů. Skoro
mi z toho běhal až mráz po zádech. Byl to pro mě his-
torický okamžik, protože akce spo-
jila všechny lidi z městských částí.
Měl jsem radost z toho, že se naši
občané dokáží jako celek tak spojit, protože jsou vel-
kými patrioty svých městských části. Mrzí mě jen pá-
teční vandalství, kdy někdo bezohledně zničil pět
mladých lip v nedaleké ulici pár set metrů od náměs-
tí,“ řekl Petr Vícha.

Při sázení stromů na novém náměstí byli 
i manželé Walterovi z městské části Skřečoň. 
„Je to akce, která se nedá jen tak zopakovat. Není
důležité, kdo stromy sázel, ale aby vydržely sto i více
let a aby se nenašli lidé, kterým budou vadit, protože
pěkných stromů je čím dál tím méně. Je nám líto, že
stromy, které jsme vysadili, už neuvidíme jako stole-
té. Rádi bychom ale pod nimi ve stáří sedávali na la-
vičce,“ svěřili se Antonie a František Walterovi.

Do sázení památných lip se na náměstí pustili
například hasiči, sportovci, sokolové a členové
občanského sdružení Maryška. Každé městské
části věnovalo město u této příležitosti jeden
strom. Poslední osmý strom sadili lidé na pa-
mátku historické osady Bogun, k níž se právě

první písemná zmínka vztahuje.
Každá lípa dostala svou pamět-
ní tabulku, která by měla obča-

nům a turistům připomínat, z jakého důvodu na
náměstí roste. Sedm bohumínských městských
částí - Nový Bohumín, Pudlov, Starý Bohumín,
Skřečoň, Šunychl, Vrbice a Záblatí - bývalo v mi-
nulosti samostatnými obcemi. Nejstarší z nich
jsou Vrbice a Záblatí, nejmladší Nový Bohumín.

Náměstí T. G. Masaryka má po rekonstrukci
zcela jinou tvář. Z bývalého parkoviště se stala
odpočinková zóna plná zeleně s novým žulovým
povrchem, lavičkami i osvětlením. Po přestavbě
zde vzniklo pouhých 13 parkovacích míst. Pře-
stavba stála téměř 11 milionů korun, z toho 
8 milionů pokryla státní dotace. 

Lucie BALCAROVÁ

▲ Stromy, které na náměstí zasadili zástupci jednotlivých městských částí, symbolizují sounáležitost s městem
Bohumínem. Osmá lípa byla vysazena na památku historické osady Bogun. Foto: Lucie Balcarová

750.  výročí
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řekl Oku bohumínský učitel Vladimír Bittner

Kilimandžáro jsem si nadělil k šedesátinám
I když Vladimír Bittner v lednu oslaví šedesátiny, vůbec to

ně něm a jeho aktivitách není znát. Přes třicet let působí na
bohumínském gymnáziu jako učitel zeměpisu a tělocviku, vy-
zkoušel si i průvodcovské služby po evropských horách, jezdí
na kole, běhá a co víc - s oblibou vyráží na nejvyšší vrcholy
světových hor. Naposledy se na takovou výpravu vydal letos 
v září, kdy se rozhodl pokořit nejvyšší horu Afriky - Kiliman-
džáro (5 895 m).

● Odkud pocházíte? Slyšela jsem,
že jste se prý narodil s pohorkami
na nohou?
Narodil jsem se na Sloven-

sku pod Tatrami, v Kežmaroku
nedaleko Popradu. Hory jsem
z okna viděl každý den a od-
malička jsem se v nich cítil ja-
ko doma, protože jsem v jejich
blízkosti trávil spoustu času.
Rodiče nás navíc na hory brá-
vali v zimě i v létě, v létě jsme
po horách chodili, v zimě jsme
zase lyžovali.

● Jak jste se ke svému koníčku
dostal?
Odmalička jsem měl blízko

ke sportu. Jednak jsem propa-
dl kouzlu hor, ale zajímaly mě 
i kolektivní sporty. Hrával
jsem aktivně volejbal, fotbal
nebo hokej, a tak jsem se na-
konec rozhodl vystudovat tě-
lesnou výchovu v kombinaci
se zeměpisem.

● Je nějaký výstup, na který 
nikdy v životě nezapomenete?
Ano, na ten si dodnes pa-

matuji velice přesně. Měl jsem
asi šest let a s rodiči jsme si 
udělali výlet na Skalnaté ple-
so, kde jsem se poprvé a také
naposledy ztratil. Něco mě po
cestě zaujalo, a tak jsem se zpo-
zdil, a najednou jsem zjistil, že
jsem sám. Sice to trvalo pou-
hou hodinu a nakonec jsem
našel cestu zpět, ale od rodičů
jsem tehdy dostal obrovský vý-
prask, abych si to dobře pama-
toval. Od té doby jsem se už
nikdy neztratil a zážitek z dět-
ství mi tak zůstal dodnes, stej-
ně jako orientační smysl.

● Jaké hory jste už navštívil? 
Prošel jsem hory na severu

Skandinávie v Norsku, byl
jsem i ve Švýcarsku, Rusku či
na Ukrajině. O roku 1989, kdy
jsem působil také jako průvod-
ce v cestovní kanceláři, jsem
byl v Alpách, na Islandu, zkrát-
ka viděl a navštívil jsem hory

celé Evropy. Před pěti lety
jsem ale s průvodcovstvím de-
finitivně skončil.

● Čeho si při svých výpravách
především všímáte?
Zaměřuji se na tři oblasti.

Zajímá mě příroda, pak se dí-
vám na lidi a jejich způsob ži-
vota, to je to zeměpisné hle-
disko. A do třetice jezdím na
hory kvůli nějakému výstupu,
na který se ale musím předem
dobře připravit.

● Jak taková příprava vypadá?
Nejdůležitější je, abyste ne-

podcenili svůj věk. Několikrát
týdně běhám a jezdím na kole,
v létě se věnuji
raftingu. V prů-
měru trénin-
kem strávím denně až dvě 
hodiny. 

● Jak jste přišel na to, že chcete
pokořit právě nejvyšší horu 
Afriky - Kilimandžáro?
Před čtyřmi roky jsem byl 

v Rusku na nejvyšším vrcholu
Kavkazu - Elbrusu (5 690 m) 
a tam mě to inspirovalo k dal-
šímu vrcholu a tím byl nejvyšší
vrchol Afriky - Kilimandžáro
(5 895 m). Jako zeměpisec
mám totiž svůj sen, navštívit
pro mě nejzajímavější vrcholy
míst, o kterých učím své stu-
denty ve škole. A svůj země-
pisný sen jsem si Kilimandžá-
rem splnil. Nadělil jsem si ho
jako dárek k šedesátinám.
Myslím, že každý z nás by měl
mít své sny, protože ty člověka
ženou dopředu, kvůli nim se
připravuje a trénuje, a i když
se mu třeba sen nesplní, přes-
to jej to posune dopředu. 

● Máte nějakou oblíbenou výstroj
či vybavení, které při výstupu
požíváte?
Od otce jsem ve svých dva-

ceti letech dostal jako dárek
kožené pohorky na chození po
horách. Mám je dodnes. Letos

mají 40 let, zažily toho se
mnou hodně a prošly už tisíce
a tisíce kilometrů. Před čtyřmi
roky, když jsem stoupal na El-

brus, jsem si
ale namísto
nich vzal na

nohy nové goretexové pohor-
ky, které mě ale zklamaly. Pro-
to jsem měl v Africe na nohou
své staré dobré kožené pohor-
ky. Sice už byly několikrát o-
praveny, ale vydržely a dou-
fám, že ještě vydrží hodně. 
I když jsem měl v batohu na
zádech nové pohorky, nakonec
jsem nahoru vyšel v těch sta-
rých. Sice se promočily, proto-
že jsou kožené, v těch nových
se speciálním nepromokavým
goretexovým povrchem by mi
nebyla taková zima, ale dalo se
to vydržet. Nových mi bylo lí-
to, protože všude kolem byla
láva. Každopádně musíte mít 
v zásobě vždy nějakou rezervu,
protože nikdy nevíte, co vás
při výstupu na vrchol čeká.
Dokonce jsem dostal certifi-
kát, že mám nejstarší pohorky,
jaké kdy vystoupily na Kili-
mandžáro.

● Jak takový výstup na nejvyšší
vrchol Afriky vypadá?
Nejdříve musíte podstoupit

takzvaný aklimatizační výstup.
Ten jsem absolvoval na nižší
horu Mont Meru (4 500 m) 
a trvá dohromady čtyři dny.
Tři dny stoupáte nahoru a za

den to pak musíte stihnout
dolů. Teprve po aklimatizač-
ním výstupu můžete začít stou-
pat na samotný vrchol Afriky.
Výstup na Kilimandžáro trvá
asi deset dní, pět dní máte na
výstup a pět dní na sestup. Za-
čínali jsme ve výšce zhruba 
1 500 metrů a každý den stou-
páte nahoru o zhruba 1 000
metrů a večer stavíte stan. Po-
slední výškový tábor jsme po-
stavili ve výšce 4 600 metrů.
Odsud se vyráží na samotný
vrchol ještě tentýž den o půl-
noci. Tak brzy se jde proto, aby
ještě nepražilo sluníčko a aby
měl člověk rezervu a dostatek
času na návrat zpět. Nikdy to-
tiž nevíte, jestli všichni budou
mít dostatek sil na to, aby došli
až na vrchol. Proto musíte po-
čítat také s rezervou pro pří-
pad, že by se někomu něco stalo. 

● Kolik lidí bylo ve vaší výpravě?
V naší české skupině bylo

zhruba třináct lidí a byli jsme 
v tu dobu jediná česká výpra-
va. Na vrchol ale stoupali lidé
různých národů z celého světa
- Australané, Japonci, Němci,
Kana�ané, Američané, Angli-
čané. Je zde mnoho různých
tras, my jsme si zvolili tu nej-
těžší. Všechny národy se pak
setkávají ve výšce několika ti-
síc metrů, záleží pak na kondi-
ci a adaptaci organismu na
prostředí. (Dokončení příště)

Připravila Lucie BALCAROVÁ

hobby

▲ Vladimír Bittner si na Kilimandžáru četl naše OKO...
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▲ Výstava Tři malíři (Jiří Greger, Dagmar Grossmanová, Eva Rozko-
šová) je otevřená v Salónu Maryška každé úterý a čtvrtek od 15 do 17
hodin až do konce listopadu. Foto: František Krejzek

O odpověď jsme požádali
odbor životního prostředí 
a služeb:

Jediný sloup veřejného osvět-
lení, který se zde nachází, je ve
vlastnictví města. Po upozor-
nění, že tento nesvítí, zjistila
četa údržbářů VO, že v pojist-
kové skříni rozvaděče byly po-
voleny pojistky, což je obvyklá
praxe zlodějů. Oprava byla 
ihned provedena.

Město neprovádí zimní 
údržbu příjezdové komunika-
ce ani prostranství před gará-
žemi, nebo� není vlastníkem
této nemovitosti. Celá příjez-
dová komunikace, počínaje
sjezdem z ul. Šunychelské, ko-
lem železné rampy až do zhru-
ba dvou třetin prostranství
před garážemi, je součástí par-
cely č. 2458/2, jejímž vlastní-
kem je majitelka prodejny
Ham Krám. Jelikož celá tato
parcela je v katastru nemovi-
tostí vedena jako „zastavěná

plocha, nádvoří“, nevyplývá
vlastníkovi pozemku povin-
nost provádět zde ani zimní ú-
držbu, a to dle zákona č. 13/1997
Sb., (Zákon o pozemních ko-
munikacích). Je tedy na doho-
dě vlastníka pozemku a maji-
telů garáží, jakým způsobem se
bude příjezd ke garážím a plo-
cha za rampou v zimě udržovat.

Město je vlastníkem pouze
pruhu pozemku v šířce cca 
9 metrů před garážemi na pro-
tější straně rampy. Tento pro-
stor by si měli udržovat vlast-
níci garáží sami tak, jak to
vlastníci provádějí v jiných ga-
rážových osadách. Samozřej-
mě, v případě kalamitní situa-
ce jako vloni, je město ochot-
no vypomoct svou technikou,
avšak je nutno zavolat na dis-
pečink BM servisu, a. s. Tato
plocha není zařazena do ope-
račního plánu zimní údržby. 

Ivo LENOCH, 
odbor životního prostředí a služeb

Pořádek okolo garáží 
je věcí vlastníků

Jsem nájemcem garáže za obchodem na Šunychelské ul.
patřícím do sítě Hruška. Již delší dobu v této lokalitě nesvítí
zdroj veřejného osvětlení. 

Světlo vydává pouze neon 
u obchodu, ač je zde umístěn 
i sloup veřej-
ného osvětle-
ní. V poslední
době zde došlo k pokusu o vy-
kradení nejméně dvou garáží. 

Dále bych se rád zeptal, ko-
mu patří zimní údržba plochy

před garážemi. Mám za to, že
je to pozemek města. Samo-

zřejmě v pří-
padě kalamity,
jaká byla loni,

se dá očekávat zpoždění, ale 
v předchozích letech byla tato
lokalita trvale opomíjena.

Tomáš SOBALÍK

ptej te se

Je finančně podporován Ev-
ropskou unií ze Společného
regionálního operačního pro-
gramu, státním rozpočtem ČR
(z Ministerstva pro místní roz-
voj České republiky) a Morav-
skoslezským krajem. 

Principem poskytované kom-
plexní služby je stále „pomoc
ke svépomoci“ a zaměřuje se
zejména na zvládání základ-
ních životních situací, jednání
s úřady a institucemi, orienta-
ci na trhu práce, základní ori-
entaci při práci s počítačem,
zejména internetem pro zajiš-
tění rovného přístupu k infor-
macím. 

Projekt nabízí své sociální
služby a aktivity sociálně sla-
bým občanům z Bohumína-
Pudlova a blízkého okolí. 

Dospělí občané mohou na-
dále využívat tzv. minikurzy
sociální integrace, které jsou
pro uživatele zdarma. Patří
mezi ně posilování kompeten-
cí, což je sociální poradenství,
základy práce na PC (počítači)

a internet, vaření, pečení a sto-
lování, šití, estetická a deko-
rační práce.

Od října 2006 jsme otevřeli
nový minikurz Základy psaní
všemi deseti na PC. To usnad-
ní práci a urychlí psaní textu
na počítačové klávesnici.

Uživatelům jsme k dispozici
každý všední den v dopoled-
ních hodinách, navíc každé ú-
terý probíhá kurz vaření, peče-
ní a stolování i odpoledne.

Kontaktní adresa: Dráto-
venská 246, 735 51  Bohumín-
Pudlov, telefon: 596 011 722,
e-mail: kc.bohumin@slezska-
diakonie.cz., webové stránky:
www.kontaktbohumin.cz,
kontaktní osoba: Denisa Sta-
níková, koordinátorka projek-
tu.

Další novinky uvedeme 
v příštím čísle.

Denisa STANÍKOVÁ, 
koordinátorka projektu, 
Romana ZÁVODSKÁ, 

sociální pracovnice
(redakčně kráceno)

Novinky v projektu Kontakt II
Projekt církevní neziskové organizace Slezské diakonie s ná-

zvem Kontakt II - Bohumín, Karviná navazuje na služby a ak-
tivity projektu Kontakt Bohumín - metodika komunitního
centra a sociálního poradenství romské minoritě.

Naše škola se již delší dobu
zaměřuje právě na problemati-
ku implementace ICT do výu-
ky chemie. Proto byli osloveni
odborníci zabývající se touto
problematikou, aby naše stu-
denty, učitele i zájemce z řad
veřejnosti seznámili s novými
metodami a postupy využíva-
nými v oboru chemie.

Na první přednášce vystou-
pil bývalý student našeho
gymnázia, nyní odborník pů-
sobící v laboratoři růstových
regulátorů na společném pra-
covišti Univerzity Palackého 
v Olomouci a Ústavu experi-
mentální botaniky Akademie
věd České republiky, Jakub
Rolčík. Přednáška byla zamě-
řena především na analytickou

chemii, její využití ve výzkumu
rostlinných hormonů. 

Studenti se mohli také se-
známit s využitím moderních
analytických metodv souvis-
losti s využitím počítačových
technologií.

Druhá akce se nazývala
„Nové kapitoly z flexibilní u-
čebnice chemie“, kde profesor
Jan Čipera,  z Univerzity Kar-
lovy v Praze, uvedl nové mož-
nosti využití flexibilní učebni-
ce, kterou s dalšími spolupra-
covníky vytvořil. Naše škola se
společně s katedrou Didaktiky
chemie na Karlově univerzitě
podílí na implementaci ICT
do výuky chemie.

Magda KONETZNÁ,
metodik ICT, gymnázium 

Týden chemie na gymnáziu
V posledním říjnovém týdnu proběhly na Gymnáziu Fran-

tiška Živného v Bohumíně dvě akce informačního centra, pů-
sobícího při tomto gymnáziu, zaměřené na moderní výuku
chemie s využitím ICT technologií.

▼
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Bohumínské úseky stavby
dálnice D47 pokračují vidi-
telnými kroky. V červenci
byla zprůjezdněna souběžná
komunikace přivádějící do-
pravu do Bohumína od hru-
šovské skládky k prvnímu
bohumínskému kruhovému
objezdu na začátku Vrbice. 

Před otevřením je také po-

slední část komunikace před

prvními vrbickými obytnými

domy ve směru z Ostravy. V ú-

seku podél hrušovské skládky

jsou dokončeny dva mosty.

Pod jedním z nich dálnici pod-

bíhá nájezdová silnice směřu-

jící z vrbického kruhového ob-

jezdu do Ostravy (na snímku),

pod druhým sjezd od Starého

Bohumína. (frk)

Bohumínské úseky stavby dálnice D47 pokračují

▲ Nové dálniční těleso směřuje od skládky komunálních odpadů v Hrušově kolem Vrbického jezera k mostu
přes řeku Odru. Foto: František Krejzek

Na základě již uzavřených
smluv bohumínský závod letos
vyveze našim východním sou-
sedům zboží minimálně za 212
milionů korun, což bude mezi-
roční nárůst o téměř 20 pro-
cent. Největší podíl vyveze-
ných výrobků připadne litino-
vým kotlům na tuhá paliva pro
vytápění menších a středních
objektů (domů, bytů, chalup,
chat atd.) a litinovým radiáto-

rům. Právě v segmentu kotlů
na pevná paliva drží VIADRUS
na Slovensku zhruba 45pro-
centní tržní podíl a u litino-
vých radiátorů téměř stopro-
centní podíl. 

Letos se hodnota exportu 
k našim sousedům zvýšila za
prvních devět měsíců roku již
o více než 24 procent. „Důvo-
dem nárůstu prodeje kotlů i radi-
átorů je rostoucí výstavba bytů 

i domů na Slovensku a také vyso-
ká cena plynu. Dalším důležitým
faktorem je stále rostoucí prefe-
rence naší značky na slovenském
trhu, především vysoká provozní
spolehlivost,“ říká ředitel závo-
du Roman Boczek s tím, že
slovenští zákazníci kromě kot-
lů a litinových radiátorů ode-
bírají také zakázkové odlitky 
z šedé litiny a oceli. 

Export bohumínského závo-
du loni dosáhl rekordních 901
milionů korun z celkových tr-
žeb, které činily 1,338 miliardy
korun. VIADRUS je výrazně

exportně zaměřený a své pro-

dukty dodává do 40 zemí celé-

ho světa. Kromě Slovenska

patří k největším odběratelům

Polsko a Rumunsko, dále pak

Slovinsko, Bulharsko, Litva,

Ma�arsko a Lotyšsko. Letos

závod počítá s dalším navýše-

ním exportu. Jeho hodnota by

měla dosáhnout 960 milionů

korun.

Tomáš ŽELAZKO

Viadrus letos zvýší vývoz na Slovensko o pětinu
Závod topenářské techniky VIADRUS, který je jednou z nej-

důležitějších součástí společnosti ŽDB Group patřící do finanč-
ní skupiny KKCG, letos výrazně zvýší vývoz na Slovensko. 

ŽDB GROUP a.s.

Zařízení pocházející z dílny
tuzemského výrobce společ-
nosti Kovosvit MAS ze Sezi-
mova Ústí, která také patří do
skupiny KKCG, je určeno ze-
jména pro opracování kon-
strukčně složitějších výrobků.
Důvod pořízení upřesňuje tech-

nický ředitel společnosti Bo-
natrans Radim Zima: „Nové cen-
trum bude zejména vyrábět vrta-
né, frézované a závitované otvory
pro montáž brzdových kotoučů 
a tlumičů k železničním kolům.“ 

Investice převyšující hodno-
tu 10 milionů korun se pyšní

špičkovou přesností a vysokou
rychlostí obrábění. Obsluhují-
cí pracovníci tak ušetří čas 
a přispějí ke zvýšení produkti-
vity práce. 

Jak dodává Radim Zima,
stroj už je v plném provozu,
ale na přelomu roku bude ješ-
tě drobně doplněn: „V plánu je
dokončení odkládací stanice pro
speciální vrtací hlavy. Dojde tak
k výraznému zpřesnění a mož-
nosti obrábění některých otvorů 
i pod úhlem.“

Pořízení tohoto typu zaříze-
ní je v souladu s výrobní stra-
tegií společnosti Bonatrans,
kterou je realizace většího po-
čtu technologicky náročněj-
ších výrobků. Firma tak chce
využívat svých zkušeností a do-
vedností odborníků, které ji řa-
dí mezi přední světové výrob-
ce železničních komponentů. 

Pavel SOBOL, 
Bonatrans, a. s.

Nové investice urychlí výrobu železničních kol
Zbrusu nové vrtací a frézovací centrum pořídil do svého

provozu největší evropský výrobce železničních kol a dvojko-
lí, spol. Bonatrans a. s., člen finanční skupiny KKCG. Zaříze-
ní převyšující hodnotu 10 milionů korun zvýší produktivitu
práce a navýší objem opracovaných výrobků. 
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sport

dopisy

● Cyklistika
Sportovní klub Šafrata při-

pravuje na zakončení cyklistic-
ké sezóny ještě dvě akce. 
V polském westernovém měs-
tečku ukončí sportovci tohoto
klubu sezónu 12.11.2006.

Soutěž „Poslední zvonění“
je recesní akcí, která proběhne
na Gliňoči 17. listopadu. Bude
to jízda se symbolickými sou-
těžními úseky. (red)

● Basketbal
Naši basketbalisté si zatím

vedou dobře a připsali si dal-
ší dvě vítězství. Na třinecké
palubovce začali pomalým
tempem, ale zlepšenou obra-
nou a rychlými protiútoky
soupeře doslova převálcovali.

Třinec - Bohumín 37:80.
Body: Arabasz 22, Zdařil L.
19, Cmiel 13.

Druhý zápas hráli na domá-
cí palubovce s OPF Karviná.
Tentokráte začali hrát zodpo-
vědně hned od začátku a do
poločasu si vypracovali dvace-
ti bodový náskok. Ve druhé
polovině se začala projevovat
výšková převaha soupeře a ze
zápasu se stalo drama, ale ví-
tězství naši basketbalisté na-
konec nepustili.

Bohumín - OPF Karviná
70:68. Body: Ziembinski V. 25
(7 trojek), Arabasz 21, Zdařil
L. 17.

Další zápas na domácí palu-
bovce sehrajeme v pondělí
4.12. v 19:30 hodin v tělocvič-
ně SOU za „Fajou“.

Alekos JAKOVIDIS, 
předseda klubu

Reakce na volby
Dovoluji si reagovat na slova pana Kamila Drobka, líd-

ra ODS, které uvedl mj. v OKU č. 19 v článku ČSSD v Bo-
humíně suverénně obhájila své prvenství, že „... nám akti-
vity menších stran odebraly hlasy“. 

Politické hnutí Coexistentia-Soužití-Wspólnota a SNK Ev-
ropští demokraté se naopak domnívají, že v případě, že by ne-
byla podána koaliční kandidátka COEX a SNK ED, voliči
těchto stran by se spíše přiklonili k volbě ČSSD, protože roz-
hodující pro ně je hledisko evropské integrace.

Barbara WACHTARCZYKOVÁ, kandidátka z volební listiny 
Coexistentia-Soužití-Wspólnota a SNK ED

Škola nanečisto seznamuje
budoucí prvňáčky se školním
prostředím a některými čin-
nostmi se školou spojenými.
Děti ve škole stráví jednu ho-
dinu odpoledne. Vyzkoušejí si
některé předměty i přestávky.
Každé setkání vede učitelka 
1. stupně. Děti by měly mít 
s sebou tužku či pastelky, mo-
hou si přinést i své aktovky 

a školní potřeby, není to však
podmínkou. Rodiče se mohou
a nemusí hodiny účastnit, zá-
leží na osobnosti dítěte. Před-
pokládáme však, že rodič musí
dítě předat učitelce a poté si
jej vyzvednout.

Škola nanečisto má již za se-
bou první říjnovou hodinu,
můžete se však zúčastnit dal-
ších, které proběhnou:

● 14.11.2006 v budově zá-
kladní školy, v multifunkční 
učebně s interaktivní tabulí;

● 12.12.2006 na polské škole
v klasické třídě;

● 16.1.2007 v klubu Beník, 
v budově polské školy.

Nevyžadujeme žádné finanč-
ní zajištění ze strany rodičů.
Přihlásit se můžete u svých 
učitelek v mateřské škole nebo
na ředitelství školy, telefon
596 013 104.

Barbora BOLCAROVIČOVÁ,
ředitelka školy

Škola nanečisto v „Benešovce“ už běží
Základní škola a Mateřská škola na tř. Dr. E. Beneše opět

pořádá již tradiční Školu nanečisto pro budoucí prvňáčky.
Výuka se koná na elokovaném pracovišti (bývalá polská ško-
la) vždy od 15 do 16 hodin.

Nejdříve se děti seznámily 

s dobou pravěku. Prohlížely si

obrázky a učily se poznávat ty-

pické nálezy ze starší doby ka-

menné či doby kovu. Když už

byly dostatečně naplněny vše-

možnými informacemi, vydaly

se do lesa. A tam právě začalo

to pravé „pravěké“ dobro-

družství.

V prvním záblatském lese si

děti hrály na archeology. Vy-

hledávaly „papírové vykopáv-

ky“. Po delším hledání nachá-

zejí vzkaz Vládce lesa. Po jeho

přečtení se vydaly do druhého

lesa. Tam se před nimi náhle

objeví kouzelný strom, pod

kterým je v jámě zakopaná

převázaná a zapečetěná kniha.

Děti dostaly malé lopatky a ko-

paly. 

Když se jim podařilo dostat

knihu z jámy ven, Lucka 

z ní začala dětem předčítat, jak

se Kopčem potkal s mamutem

... A hle, on se opravdu vyřítí 

z křovin a pokřikuje na děti:

„Hu, mamut, tam mamut, ho-
nem, Kopčem vidět mamut!...“

S Kopčemem děti prožijí lov

na mamuta, musí projít stezku

zdatnosti a dostávají otázky 

z toho, co se dozvěděly za celý

ten informacemi nabitý den.

Všichni mají na co vzpomí-
nat. Děkuji nejen Lucce, ale
také všem kamarádům, se kte-
rými jsem připravovala tuto
zajímavou akci.

Veronika TEDOVÁ,
gymnázium Bohumín

(redakčně kráceno)

▲ Kopčem byl pro děti průvodcem
z pravěku.

Foto: Lucie Semančíková

Hu, mamut, uf, uf!
Skupinka nadšených dětí z mateřské školy Bambino se se-

šla v sobotu 7. října u restaurace Partyzán v Záblatí. Kolem
třinácté hodiny začalo dobrodružství. 

Pomozte rodičům 
s dětmi

Po přečtení článku o dět-
ské pohotovosti a odpovědi
ředitele nemocnice jsem ne-
věřila svým očím. Problém
se mne už netýká, mám do-
spělé děti, ale mám vnuky. 

Když byly děti ještě malé, ta-
ky jsem navštěvovala dětskou
pohotovost. Nebyl to luxus,
ani nadstandard a není ani
dnes. Jde přece o zdraví. Snad
by bylo řešením zavést dět-
skou pohotovost na chirurgic-
ké pohotovosti, bylo by to při
jedněch provozních nákla-
dech.

Zastupitelé, které jsme za
pěkný vzhled města volili, by
vše měli uvážit a pomoci rodi-
čům s dětmi.

Marie BÁRŠANOVÁ

Děti z Bambina prožily nezapomenutelný den
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Přesto jsme považovali za
přirozené vést koaliční jednání
s ostatními stranami zastupi-
telstva ODS a KSČM i s těmi,
které nepřekročily povinnou
pětiprocentní hranici pro zís-
kání mandátu. Zajímaly nás je-
jich představy o práci v zastu-
pitelstvu i účasti v komisích 
a výborech. Život nás už nau-
čil, že vyhrocenou předvolební
atmosféru vystřídá každoden-
ní náročná práce a je jen ku
prospěchu věci, aby napjaté
konfliktní období bylo co nej-
kratší a neodčerpávalo zbyteč-
ně síly na nic neřešící šarvátky
a souboje, které jen zanecháva-
jí šrámy v mezilidských vztazích.

Navíc skutečnost, že o pří-
zeň voličů se ucházelo 8 stran

Svátky a pátky ve službě veřejnosti

řejnosti, která nikdy nekončí,
je potřebná ráno i večer, stejně
jako ve svátky či pátky. A po-
kud je někdo jiného mínění,
měl by svůj mandát co nejdříve
složit.

Věra PALKOVÁ, MO ČSSD 

chování některých jedinců - psát
lživé anonymy a útočit na ne-
připravené a nevinné. Jsem moc
ráda, že naprostá většina zvo-
lených zastupitelů nechápe
svůj mandát jako „job“ či osob-
ní výhodu, ale jako službu ve-

byla pro nás velice příjemným
signálem. Bohumínským ob-
čanům opravdu záleží na na-
šem městě a jsou ochotni vě-
novat svůj um, myšlenky čas 
i energii ve prospěch ostatních.
Takový signál nelze přehléd-
nout. Každý, kdo vedle kritiky
je ochoten přiložit ruku k dílu
místo „pivních řečí“, je vítán.
Vždy� právě týmová práce, za-
ložená na partnerství, otevře-
nosti, vzájemné důvěře a spo-
lupráci je cestou, která město
posouvá dál.

Proto mě mrzelo, že slav-
nostní rámec nedělního usta-
vujícího zastupitelstva se ne-
obešel bez slovních útoků 
a zpochybňování věcí napros-
to zřejmých. Zářná ukázka

Volby skončily, emoce opadly a opět začaly všední pracovní
dny dalšího čtyřletého období. V Bohumíně už čtvrtého pod
vedením sociální demokracie. Voliči opakovaně řekli výrazné
ANO lidem, cestě i způsobu, jakým se má město rozvíjet 
a kam směřovat. Volební výsledky byly tak jednoznačné, že 
ustavující zastupitelstvo je mohlo slavnostně završit volbami
vedení radnice a tím odstartovat další etapu rozvoje Bohumína.

Děkujeme občanům Bohumína za jejich důvěru v náš tým.
Už čtvrté volební období budeme pokračovat ve společné
práci pro Bohumín, město s budoucností.
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Vzpomínky - úmrtí

Jediná na světě, jež nikdy
nezradila, na ni 

nám zůstala nejhezčí 
vzpomínka, to byla naše

maminka, 
babička a prababička. 

Dne 19.11.2006 

by se dožila 79 let 

paní Julie MARSZALKOVÁ.

S láskou vzpomínají dcery Helena, Slávka

a syn Miroslav s rodinami a vnoučata 

Bohuna, Pavla, Dana, Maruška, Roman,

Renek a Jirka s celou rodinou.

Čas plyne, 
ale vzpomínky zůstávají.

�
Dne 8.11. 

jsme vzpomněli 

10. výročí úmrtí 

paní Aleny
CZEMPIELOVÉ. 

S úctou a láskou vzpomínají 

manžel Rudolf, syn Tomáš, dcera Hana,

vnoučata Lukáš a Alenka 

a celá rodina.

Dne 11.11. vzpomene-

me nedožitých 65 let

pana Josefa

WOJNARA 
a zároveň si 18.1.2007

připomeneme 

9. výročí úmrtí. 

Stále s úctou a láskou vzpomínají 

manželka Jana, synové Martin 

s Marcelou a Adélkou, Kamil s Lucií,

Anetkou a Adámkem, Lukáš s Terezou 

a rodina Nowakova.

To, že se rána zahojí, 
je jen zdání, 

v srdci zůstává 
bolest a vzpomínání.

Dne 13. listopadu

vzpomínáme 

1. smutné výročí úmrtí

pana Ing. Milana KOTASE. 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 

S láskou a úctou manželka Jitka 

a dcery Alena a Jana s rodinami.

Čas plyne, 
vzpomínka zůstává.

�
Dne 14. listopadu

2006 vzpomeneme

smutné páté výročí 

úmrtí naší milované

paní Toničky TOMICOVÉ. 

Vzpomínají manžel Ivo s dcerou Evičkou

a spolupracovníci 

z Městského úřadu v Bohumíně.

To, že se rána zahojí, 
je jen zdání, 

v srdci zůstává 
bolest a vzpomínání. 

Dne 16.11.2006 

vzpomeneme 

1. smutné výročí úmrtí 

naší milované maminky

paní Hedviky
MACHACZKOVÉ. 

S láskou a úctou vzpomínají 

a nikdy nezapomenou dcery Eva a Božena 

s rodinami.

Kdo Tě znal, 
ten si vzpomene,
kdo Tě měl rád, 

nikdy nezapomene. 

�
Dne 4. listopadu

jsme vzpomněli 

11. smutné výročí úmrtí

pana Pavla GREGORČÍKA. 
S láskou a úctou vzpomíná manželka 

s celou rodinou.

Kdo byl milován, 
není zapomenut.

�
Dne 21. listopadu

2006 vzpomeneme

5. smutné výročí 

úmrtí naší dcery 

paní Květoslavy NOVÁKOVÉ, 
roz. Kuchtové. 

Zároveň jsme vzpomněli 13.9.2006 

její nedožité 50. narozeniny. S láskou 

a bolestí v srdci vzpomínají rodiče.

Blahopřání - jubilea

�

�

Zdraví a� Ti vždycky slouží,
a� máš úsměv na tváři, 
a� Ti každá žití chvilka,
jak hvězdička zazáří.

7.11.2006 oslavila
55. narozeniny naše
maminka a babička

paní Ludmila
OLECKÁ. 

Do dalších let přejí hodně zdraví, štěstí 

a osobní pohody manžel Hubert, dcera

Renáta, synové Tomáš, Michal, David 

s manželkou. Vnoučata Kubík, Pe�ka 

a Michalka posílají babičce velkou pusu.

Dne 10.11.2006 

oslaví naši rodiče

Eva 
a Alexander
HNIDKOVI 

50 let společné cesty

životem. 

Do dalších spokojených let 

hodně zdravíčka a štěstíčka 

přejí syn Míra, snacha Helena 

a vnuci Marek a Daniel.

Na adresu ředitele Bohumínské
městské nemocnice Vojtěcha Bal-
cárka došel v minulých dnech do-
pis tohoto znění:

Vážený pane řediteli,
děkujeme Vám tímto za ochotu 

a porozumění, které jste projevil 
s umístěním naší dcery Danuše Laní-
kové na geriatrii Bohumínské měst-
ské nemocnice.

Současně chceme Vaším prostřed-
nictvím upřímně a ze srdce poděkovat
lékařům, zdravotním sestrám, ošetřo-
vatelům a ostatním pracovníkům ge-
riatrie, kteří se dobře a ochotně stara-
jí o naši dceru, která je odkázána na
soustavnou péči.

JOCHMANOVI, rodiče

Poděkování 

Příjem inzerce do Společenské kroniky
pro OKO č. 21 končí 15. listopadu.

Ceník inzerce
Společenská kronika

Rozměr 59,5 x 56 mm: bez fota 150,- Kč
s fotem 250,- Kč
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Mladí hasiči ze Záblatí a Kopytova reprezentují
Dvě družstva mladých ha-

sičů ze Záblatí a jedno z Ko-
pytova se 14. října zúčastnila
první části okresního kola
celostátní hry Plamen ve
Stanislavicích. Mladí hasiči
soutěžili ve štafetách požár-
ních dvojic a v požární vše-
strannosti. 

Tento závod sestával ze sta-
noviš� první pomoci, uzlování,
značení v požární ochraně, to-
pografických značkách, určo-
vání hasičských přístrojů,
střelby ze vzduchovky a pře-
ručkování hlubokého příkopu.
Celkem se soutěže zúčastnilo
devatenáct pětičlenných hlí-
dek mladých hasičů v kategorii
starších a sedm pětičlenných
hlídek v kategorii mladších 
z celého okresu Karviná.

Věříme, že mladí hasiči ze
Záblatí a Kopytova budou ús-
pěšně reprezentovat také v ko-
nečném závodě celostátní hry
Plamen, který se bude konat
na jaře příštího roku.

Michal MLYNKEC, 
okrskový vedoucí mládeže ▲ Družstvo mladých hasičů z Kopytova. Foto: Michal Mlynkec

Možnost nákupu drobných
dárečků z nabízeného sorti-
mentu vánočních ozdob, skla,
keramiky, kožených výrobků,
výrobků ze dřeva, textilního
zboží, keramiky, svíček, bižute-
rie, domácích potřeb, kože-
šinových výrobků a mnoho 
dalších překvapení. K zahřátí

Vánoční trhy poslední 
listopadový víkend

Také v letošním roce připravila Kulturní agentura Radost
tradiční vánoční trhy s českými výrobci. Více jak sedmdesát
prodejců a k tomu malá valašská vesnička s pasáčky a ovečka-
mi, kovářem a mlynářem.

medovina, domácí masné vý-
robky a v letošním roce i na-
bídka domácího cukroví. Již
25. listopadu na náměstí T. G.
Masaryka a Komenského ulici
od 9 do 16.30 hodin.

Předvánoční pohodu a ra-
dost z nakoupených dárečků
přejí pořadatelé. K.A.R.

Světla se na vánočních stro-
mech objeví ve Vrbici u klu-
bovny zahrádkářů, ve Skřečo-
ni vedle prodejny „U Hanus-
ka“ a v Záblatí u pošty. Svůj
vánoční strom budou mít 
Starobohumínští na náměstí
Svobody a u kostela v centru
Nového Bohumína bude zářit
další. 

Kromě stromů budou v cen-
tru města na sloupech veřej-
ného osvětlení jako každoroč-

Vánoční osvětlení už brzy

ně zavěšeny svítící ozdoby.

Slavnostně ozdobena bude ta-

ké tř. Dr. E. Beneše a Masary-

kova i Studentská ulice.

Nové světelné vánoční ozdo-

by dostane náměstí T. G. Ma-

saryka. Na jejich pořízení a ta-

ké na obnovu těch původních

letos město vynaloží 40 tisíc.

Náklady na instalaci a sundání

budou činit 95 tisíc korun.

František KREJZEK

Již v průběhu tohoto měsíce začnou pracovníci BM servisu
ve městě montovat vánoční osvětlení tak, aby výzdoba byla
nejpozději do 30. listopadu rozsvícená.

Jak si správně a zajímavě
můžete napsat životopis a žá-
dost o místo tak, aby zaměst-
navatele upoutali a vyzdvihli
Vaše pozitivní stránky, doved-

nosti, vlastnosti a odborné
znalosti. Nejde o nic složitého,
jen pár užitečných rad, které
se vám jistě neztratí, zvláště 
v dnešní době, kdy konkuren-

ce na pracovním trhu se získá-
ním pracovního místa je veli-
ká. Přij�te a uvidíte, že všech-
no jde, když budete chtít!

Zájemci o besídku, kontak-
tujte prosím Romanu Závod-
skou, sociální pracovnici, tele-
fon: 596 011 722. (záv)

Pozvánka na besídku „Hledám si práci“
V Komunitním centru v Pudlově vás seznámíme s tím, 

jakým způsobem probíhá přijímací pohovor u potencionální-
ho zaměstnavatele, u něhož se zajímáte o pracovní místo.

... náměstí v Novém Bohumí-

ně a přilehlé uličky jsou pro

občany pokryty zdarma WiFi

(b/g/n) internetem o rychlosti

8 Mbps (vhodné pro krátko-

dobé připojení přes noteboo-

ky, kapesní počítače a mobilní

telefony)? (red)

ví te,  že. . .
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● 9.11. v 15.30 hodin Šikul-
ka. Soutěžní zábavné odpo-
ledne pro nejmenší děti. Cent-
rum Bobeš.

● 11.11. od 10 do 12 hodin
Keramická dílna. DDM Bo-
humín.

● 11.11. v 16 hodin Príma
máma. Soutěžní odpoledne
pro všechny odvážné mamin-
ky a jejich děti. Rodinné cent-
rum Slůně.

● 11.11. v 9 hodin Sokol Bo-
humín A - VOKD Poruba B.
Přebor Moravskoslezského
kraje v kuželkách. Herna Na
Kuželně.

● 14.11. v 15 hodin Miniško-
la natáčení a stříhání videa
na PC. DDM Bohumín.

● 14.11. v 16 hodin Není
mlíčko jako mlíčko. Beseda
vhodná i pro nastávající ma-
minky. Centrum Bobeš.

● 15.11. v 10.30 hodin Jiné
světy. Jak se žije rodinám, kte-
ré mají dítě s hadicapem.
Centrum Bobeš.

● 15.11. v 16.30 hodin Sokol
Bohumín C - VOKD Poruba
E. Městská soutěž v kužel-
kách. Herna Na Kuželně.

● 15.11. v 10 hodin Krásná
středa - stříhání dětí. Cent-
rum Bobeš.

● 16.11. v 18 hodin Pár řád-
ků pro Tebe. Den poezie 

u příležitosti výročí narození
básníka Karla Hynka Máchy.
Salón Maryška, nám. TGM.

● 17.11. v 15 hodin Klub ta-
tínků. Rodinné centrum Slů-
ně.

● 18.11. v 13 hodin BC Bo-
humín - Kulečník Prostějov.
Billiard - 1. liga B. Herna BC
Bohumín, nám. Budoucnosti.

● 21.11. v 15 hodin Soutěž 
v sudoku. Přij�te si zahrát do
Domu dětí a mládeže!

● 21.11. v 14.30 hodin Šachy
- městské kolo. Pro mladší 
i starší žáky a žákyně. DDM
Bohumín.

● 22.11. v 16.30 hodin Sokol
Bohumín B - VOKD Poruba
D. Městský přebor v kužel-
kách. Herna Na Kuželně.

● 22.11. v 10 hodin „Fiz-cup“
Junior Bohumín. Celostátní
juniorská barmanská soutěž 
s mezinárodní účastí. Dům
služeb ŽDB, a.s.

● 22.11. v 17 hodin Porod
II. Přednáška z cyklu „Čekáme
miminko“. Centrum Bobeš.

● 23.11. v 18.30 hodin A to-
mu ty říkáš láska? Literární
večer na téma co život bere 
a dává. Salón Maryška, ná-
městí TGM.

● 23.11. v 15.30 hodin Foce-
ní dětí profesionální firmou.
Tentokrát s vánočním poza-
dím. Centrum Bobeš.

Kam v Bohumíně? RESTAURACE SOKOLOVNA
Vás zve k příjemnému posezení

● velký výběr jídel
● domácí kuchyně
● 30 druhů minutek
● speciality podniku: 

pečená kachna a grilované koleno
● denní menu 
● na čepu Velkopopovický Kozel, Radegast, 

Plzeň
● soukromé akce, rodinné oslavy do 50 lidí
● dětský koutek
● tradiční prodej vánočních kapříků 

− 21. 12. 2006
● ● ● 

OTEVŘENO DENNĚ: Po − Čt 12 − 23 hodin
Pá 12 − 24 hodin
So 10 − 24 hodin
Ne 10 − 23 hodin

Restaurace Sokolovna, Sokolská 245, Bohumín−
Záblatí, Martin Kern ✆ 774 884 901, 604 646 500

ŽDB GROUP a.s.

ŽDB GROUP a.s., Bezručova 300, 735 93 Bohumín,
hledá vhodného kandidáta na pozici:

P R AC OV N Í K  N A  M E C H A N I C K É  Z KU Š E B N Ě

POŽADUJEME:

■ SŠ vzdělání všeobecné - praxe v drátovenství, 
technických činnostech nebo řízení jakosti

■ SŠ vzdělání odborné - hutní, strojní směr

■ Uživatelská znalost PC

Jedná se o práci na zkrácený pracovní úvazek v rozsa-
hu cca 10 směn za měsíc. Tato pozice je vhodná pro
studenty, důchodce, ženy na mateřské dovolené.

Zájemci se mohou přihlásit osobně nebo poslat životopis
poštou, příp. e-mailem na adresu etezka@zdb.cz. Další 
informace na telefonních číslech 59 608 2079, 604 228 331.

● Country večer 
je znovu tady
Dům dětí a mládeže Bohu-

mín pořádá v sobotu 25. li-
stopadu ve svém sále od 19
hodin country večer s živou
kapelou Lont. 

Předpokládá se stylové oble-

čení, občerstvení je zajištěno.

Vstupné lze zakoupit za 50 ko-

run v předprodeji na sekretari-

átu DDM. (red)

pozvánkaAZ FIN servis, s.r.o. přijme 
PROJEKTOVÉHO
MANAŽERA
pro výstavbu kotelen

POŽADUJEME: ● SŠ, VŠ tech.
směru ● praxi při řízení výstavby
kotelen, výměníkových stanic 
a ostatních zařízení TZB. 
● Znalost PC, ŘP sk. B, 
● SW rozpočtování staveb.

Zájemci se mohou přihlásit 
nejpozději do 16.11.2006.

Kontakt: Anna Volfová, 
tel.: 596 083 001, 

e-mail: avolfova@zdb.cz

AZ
FIN servis, s.r.o.
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TWARDZIK Lumír
➧ klempířské práce
➧ pokrývačské práce
➧ nátěry plechových střech
➧ opravy plochých střech

Široký sortiment střešních
krytin a izolačních materiálů
včetně dodávky. 
Důchodcům práce se slevou!

✆✆ 596 544 588, 606 205 469

MALOVÁNÍ
byty, firmy, RD

■ opravy omítek ■ vyhlazování
stěn ■ tmelování stěrkou 

■ interiérové nástřiky stěn 
■ umyvatelné nástřiky byt. jader

koupelen ■ nátěry fasád RD 
■ obhlídka a posouzení zdarma

Tel. 596 014 986
603 146 638

POTŘEBUJETE
PŮJČIT PENÍZE?
Nabízíme hotovostní půjčky

od 6 000 Kč. Vhodné i pro 
osoby s nižším příjmem.
Tel.: 608 202 207

● Pronajmu garáž na ul. Fi-
bichově. ✆ 596 011 171.

● Prodám řadovou garáž
ve Skřečoni pod bývalou pol-
skou školou. Cena dohodou.
✆ 739 941 512.

● Koupím byt v Bohumí-
ně, platím hotově, i zadlužený.
✆ 732 474 853.

● Koupím RD v Rychval-
du, Orlové, popřípadě Dolní
Lutyni. Prosím nabídněte. 
✆ 724 620 130.

● Koupím dr. byt v Bohu-
míně, popř. v osobním vlast-
nictví ✆ 606 710 464.

● Koupím RD v Bohumíně
a okolí. Nabídněte prosím, ce-
nu respektuji. ✆ 606 710 464.

inzerce ● Koupím pozemek pro
RD v klidném místě, Bohu-
mín a blízké okolí. Cena do
200 tisíc Kč. ✆ 603 974 763.

● Opravy autoplastů - ná-
razníky, podběhy, světla, kapo-
táže motocyklů, ✆ 603 723 029,
732 517 019 - St. Bohumín.

● Prodej krůt, vykrmené,
rozkrmené, po tel. domluvě. 
✆ 776 171 452.

● V bance vám nepůjčí?
Zavolejte nám! Snadné úvěry
pro každého. ✆ 731 484 187,
596 011 045.

● Vyměním byt 2+1 II. ka-
tegorie, nízký nájem, za byt
3+1 I. nebo I. kategorie, nejlé-
pe v nízké zástavbě. ✆ 731
564 929 nebo 603 429 131.

● Vyměním obecní byt
2+1, na Jateční za stejný v Os-
travě. ✆ 736 689 528.

● Koupím dr. byt nebo ro-
dinný dům v Bohumíně a o-
kolí, platím v hotovosti, jen od
majitele. ✆ 777 979 158.

● Prodám pozemek 3 200
m2 Rychvald. ✆ 723 343 102.

● Hledám pronájem garáže
v Novém Bohumíně. Nabíd-
něte na ✆ 777 232 877.

● Vyměním 1+1 v 1. patře,
nízká zástavba, blízko centra
za 3+1 nízká zástavba, s balko-
nem. ✆ 739 286 326.

● Koupím družstevní byt
nebo v os. vlastnictví, veli-
kost nerozhoduje. Nabídněte,
✆ 724 620 130.

● Kadeřnictví fa Eden
(bývalá sauna) park P. Bez-
ruče přijme kadeřnici na
ŽL, garance možná, ✆ 596
013 487, 603 466 296.


